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The USA desires to know whether the“Director in a
"recent publication" made the statement that this Bureau now
concedes the ransom notes were not written in the handwriting
of KATHRYN KELLY but that she suggested the phraseology. Close
contact 1s being maintained with the USA.
DOYLE
2=
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Special Agent in Charge
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Er, James L. Lawughlia,
Attorney and Counsellor at lavw,
Hational Press Buildiag, ST
'“ﬁ‘l‘“ﬂ. », C. - »

Bet Ora L. ERaanon and Kathryn Thoras

.1:‘ ) . .
- I : - ol
A m . - R . . - R SR Y
-y Dear Mr, lawghlist . A T
",' N . M ‘@ va'

Sectioa 23868, although extremely libersl inssofar a8
reQuiring a8 bearing, does aot iatend to give rise 8o
L & second appesl., Asd, the bearing must be granted .
— : *“Unless the motien and files and pecords of the case
conclusively abow thﬂ the pruour is uuuu te ..
80 relief o ¢ o~ _

ntcr to overrulisg the petitioners’ requests tor hoar-
ing, the court studied the motions, files and records -
4a these cases. Almost without exceptioa the various
issues raised i these twvo »otions vere directly er
{ndirectly nbncod by the orinul trial apd appeal
thontm

The most seriocus point urged is that mjuod mu.:x /
wvas koowingly used by the prosecution. Generally,

a8 allegation desands a heariag. James vs. Uaited States,
176 F, 24 700 ‘c.‘c ‘1’“). Mr. .
script in lNrs. Eslly's cage revesls that througheunt the
proceedings re. Kelly di€ sot ‘uuututpnu‘ is
this erise but urged that she had a coerced 4iato swch
scticas by bher hushaad., The Court of Appeals feund e
serit ia this coateatica. 1Is view of euch recerd, =y
presest opiniea is that Brs, Kkelly caascot now, seme
tveaty five years after trial, drastically alter bher

«

© s 2376
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. e Xat
¢srlier position and assert that perjured tosthdhy £,
wes used to implicate her in the cosmission of thi&y ™
eri=o and derny that she in fact committed the agte’
chterged by the goverinent.

rMrittedly, cn tuis specific point, petitionoer 8hacnc:
is not {n an {dentical position. But it would not be
an unreasontble corstruction of the wkcle record to
conclude that ever aasuning the allezed perjured
tostizony vere uscd thet such did oot msterially ente:
into tre jury's verdict. 1o sddition, mmch of the
sllezuct perjury is stated by way of couclusion ratber
than vitimate fact.

Although there still rexains @ serious question in:
my mind on whether a bearing should tuke place on
these catters, I'rm resoulving such aoubt in the
petitioners' favor Ly setting asido my earlier order
and putting this matter down for hearing at 9:30 2.1.
on Jure 9, 18:8, at klahome City,

Thie letter has beor nocewhat detsiled in order (o
make clerr, tbat although every counsideration wilt!

be shown the petitionurs as to satiers properly
cornizatble undeyr secticrc 2255, the court will cct
entertain testinmery or evidence which anounts to e
sttenpt to reoper the former cese or grin &8 recou&fld-
eration ¢! catters which were, or should heve been,
formerly considored, Iicabtless, thin will Lelp yoo
in preparation for this hearing. :

Yery truly ycure,

§, B, VALLACE

€.C,
Mr. Lee Jenkins, Clerk,
United States attorney
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St 'Ora Shannon andmxgtnyyn Kelly, through
their Attorney James J.- /3hlin’, Washington,
D.‘C., filed motions in Ui 3. Pistrict Court,
.Oklahoma City. In the affidavits supporting
‘these motions Shannon and Kelly made allegations

- ‘against (1), the presiding judge; (2) E. E.
; ', Kirkpatrick, (3) J. B. Keenan, the Government -

ttorney; and (4) the FBI. Judge Wallace at

irst denied the motions and later reversed his
ﬁecision. In a letter 4/19/58 (attached) to
Laughlin, the judge states he studied the
-records,: etc., and without exception the issues

'f were raised in trial and on appeal. He states

‘Kelly, according to the record, did not deny

~ participating in the kidnaping,-but urged she

.had been coerced into it by her husband. Kelly,
now 25 years later, alters her earlier position.
' Shannon's position is not identical. The judge
set hearing 6/9/58, and will 1imit it to

perjured testimony." The judge states that it

_ would not be an unreasonable construction of the

vhole record to conclude that even assuming the

'3_111eged perjured testimony were usead that such

lid not materially enter into the jury's verdict
ittached airtel requests FBI record of Arnold¥*
.dentification Division is forwarding this
'ecord. Shannon in her affidavit claimed the
Sovernment put on testimony of a handwriting
expert concerning the ransom note. The judge
refused a delay to permit the defense to get a
ocument examiner. Kelly states the present
sead of the FBI in a '"recent publication" has
stated in effect the FBI now concedes the ranso
cate was not written by Kglly, but attempts
) justify it on the grounds that the. ransom
sote contained Kelly's phraseology. The FBI
‘idbrary checked the readers guide index and the
.:2ticle index maintained in Crime Records .
yction for all articles relating to Kathryn
'|11y and cauld find no mention of such a quote
- i the Director._ Oklahoma City being so
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TO: . DIRECTOR, FBI (7-115) ~
I
I
FROM:\L‘J SAC, OKLAHOMA CITY (7-6)
L
GEORGE KELLY BARNES, was.
ET AL
CHARIES F. URSCHEL =~ VIQTIM
KIDNAPING
00 OKLA, CITY
ReBulet May 5, 1958, requesting airtel on progress
belng made on locating LUTHER WILLIAM ARNOLD in connection
with this case.
The Dallas Office advised by airtel May 10, 1958, that
of Mrs. JOHN HOGAN, had advised
at LUTHER WILLIAM OLD died about 1944 near Long Beach
Calif, The Los Angeles Office has been requested to verify
ARNOLD'S death.-
4
./

- All Bl

3 = Bureau
1l - Los Angeles
2 - Okla. City

G R AV O 1 1060

4o




AIRTEL 5/16/58(,

TO: DIRECTOR, FBI (7-115)

SoL .
W:ROM: SAC, WFO (7-19)

GEORGE KELLg;EARNBS, was.; et al
o CHARLES F, URSCHEL - VICTIM

RN KIDNAPING

e (00:0C)

ReOCairtel to Director dated 5/6/58.

Mr. CHARLES A. APPEL, Jr., formerly assigned
to the FBI Laboratory, stated he was employed in FBI
Laboratory during 1933 and 1934, and recalls examining
ransom note in this case. He stated as he recalled,
ransom note written on typewriter which he identified
as a Remington, stated several specimens received, however,
no identification of a particular typewriter was made on
the ransom note. APPEL said he also recalled that during
progress of trial of BOSS SHANNON, ORA SHANNON and others,
extortion letters were directed to the U.S. District Judge..
and JOSEPH B, KEENAN (deceased) former Assistant Attorney
General who assisted in prosecution., APPEL stated he recalled
that while trial of BOSS SHANNON and others was in progress,
the extortion letters were received, one from GEORGE KELLY
and one from KATHRYN KELLY.

APPEL stated as no identification was made on
ransom note other than make of typewriter, he could not have
testified to any matter of the material value in the BOSS
SHANNON, ORA SEANNON case. APPEL stated he believed as he
identified extortion letters from GEORGE and KATHRYN KELLY,
he testified in trial of KATHRYN KELLY, identifying the letter JO
she had directed, he believed,. to the U S. District Judge in y
which she threatened to kill him«for prosecuting her relatives.

(é}- Bureau :
1 - Oklahoma City (7-6)
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2 MAY 16 1958

AIRTEL A

0 2 MAY 29 1958




e & ek S h it o

) . D - t et
Netinm e e eV e e — , . e e
a - SO -_.._-,I O N . e tm— .. Creme e I P U P, A s abianos

WFO 7-19

Attention of OC directed to page four, paragraph

; two, reference airtel, wherein it is stated that a hand-

i writing expert was used by the Government to give testimony
R damaging to KELLY, Further is is alleged this testimony was
S purgered and that JOSEPH B, KENNEN with USA HERBERT K. HYDE
knew the testimony was false. It is believed this allegation
refers to testimony offered by former SA APPEL and, therefore,
every effort should be made to locate transcript of original
: trial of KATHRYN KELLY inarder that exact testimony of APPEL
.r can be discussed with him in this matter.
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148 TO: DIRECTOR, FBI (7-115) N 7
FROM: SAC, DENVER (7-7)

' SUBJECT: GEORGE KELLY BARNES, was.;
ET AL
CHARLES F. URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING

(00: OKLAHOMA CITY) |
Re Oklahoma City Airtels dated May 5, 1958.

: ” Clerk, United States Tenth
Circult Court Clerk's Office, Depver, Colorado, on May 9,
1958 advised SA# that his records fall
to reveal that a court reporter'!s transcript was ever sent

to his office, He stated that a check of the appeals by
subjects in this case revealed that the testimony of the -
Pertinent witnesses was not set out verbatim but as an
'agreed narrative statement of evidence.,” The testimony
of KATHRYN KELLY was narrated as Folio 56, Page 42, and is
available to the United States Attorney at Oklahoma City.

Halso pointed out that the material
found in the es o e U, S, District Court Clerk!?s
Office in Oklahoma City pertaining to a Y“certified type-
written transcript of the record in the case of KATHRYN.

b' THORNE KELLY vs. U.S." did not contain a verbatim transcrijéy

of the testimony in the matter but was the same "agreed _
narrative statement of evidence" referred to above, The
printer would have received only that same narrative..

Do S =TT &
All b7

5 - gﬁ:ﬁ‘&?gty (7-6) (AF\SC? 62

1 - Denver e MAY 17 1958

AN
S TR
Approved: M Sent
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A review.of the Denver file in this matter failed
to disclose copy of transcript of testimony ever in possession

" of Denver Division.

Y . -, 0. s. Attorney's
Office, Denver, Colorado, advised on May 9, 1958 that even

if received, transcript would not be presently available as
all transcripts of testimony coming to their office are
destroyed after five years,

On May 9, 1958, efforts were made to contact
MOLLIE O, EDISON, Denver Attorney, former partner of B
LASKA, a convicted subject in this case. H
had suggested that if there ever had been a Transcript of

the testimony in this case, LASKA might have obtained it
and it might have been retained by EDISON;

MOLLIE EDISON advised on May 14, 1958 that she
did not knew that LASKA ever had a transcript of testimony
in this case and that she is not aware that any was prepared.
She suggested that DAVE TANT, Oklahoma City Attorney active
in defense of subjects in this matter, may have had transcript
prepared and still available, .

T RUC,

-

B.

WERNER

' Al bTC
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Transmit the following in — AIRTEL
) (Type in plain text or code)

LTIR MATL
(Priority or Method of Mailing)

T0: - DIRECTOR, FBI (7-115)

FROM: SAC, SAN ANTONIO (7-11)

RE:  GEORGE KELLYOBARNES, was.; ET AL
CHARLES F. URSCHEL ~ VICTIM .

KIDNAPING :
(00: OKLAHOMA CITY)

BUDED' INVESTIGATION MUST BE COMPLETED BY 5/21/58

o Re Oklahoma City airtel to the Director, 5/6/58, |~
one copy of which is enclosed for Memphis,

Former SA ntl

_ v:fsitin elative c/o
will not return to
1 arter 5/30/58.
S . Memphis interview per reairtel

and advise him of hearing date as he may desire to go back
through Oklahoma City.

END ‘BLAYLOCK Y /
(IBureau : /t” :
2-Memphis (Eacl, 1) A I b"(C ;. .

2-0klahoma City (7-6)
D 1/5= 9497
REC- 62

\ ‘ 16 [SAY 17 1958
. R L 4 ﬁ_;\n-LB% R ? }7

NN o
61 Ay Qﬂ%qigls}ojmmw
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. DIRECTOR, FBI (7-115) .

PRIV

M: SAC, DALILAS (7-7) %
GEORGE KELLY BARNES; was.; ET AL '

CHARLES F. URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING

(0o: oc)

Re Oklahoma City airtel to Bureau, 5/6/58, and
_WFO airtel to Bureau, 5/8/58.

BUDED: INVESTIGATION MUST BE COMPLETED BY 5/21/58.
Investigs Ft. Worth, Texas, reflectsd
SAM SAYERS, not SAYRES, attorney,
reported to have represented ORE L, SHANNON and KATHRYN THORNE

KELLY in captioned case, out of city and will not return
until May 16, 1958.

mm. Worth, Texas,
w S was 8 uncle an AM SAYERS now deceased.

advised law firm MC LEAN, SCOTT, SAYERS and
no longer in effect. Purther WALTER B. SCOTT; WILLIAM P,

MC LEAN, and SAM SAYERS, members above firm now de

Furthe ,
sald his brother,

was Junior partner in above law firm diring trial of ORA L,

SHANNON and KATHRYN KELLY in 1l

participated in
wag not member of law- ﬂ
during the above-,

mentioned trlal.

_ Y;
@ Bureau REC- 62 72_—_,{.[_{::—776/&4/ / 4

- Houston {Encl. 1)

\0 firm MC LEAN; SCOTT, SAYE

2 - Oklahoma City $7-.-6) Q% 16 pAY 17 1958 Lt

Approved: Sent

T MAY 9 357¢8@ Agent in Charge
M All BIC

| 2 - Dallas A A L
D . ,-_“" g . ——— A B
e —
' M Pe A
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For information Oklahoma City, JOHN B. WATSON;
Chief, Reference Service Branch, Federal Records Center,
Ft. Worth, advised 5/14/58, that Federal Record Center
Container (bgx) containing all of the court recards per-
taining to the SHANNON-KELLY trial, which were shipped to

- Ft. Worth Record Center for storage, have been forwarded

to R, LEE JENKINS; Clerk, USDC, Oklahoma City, on 3/24/58,
WATSON said this was done at request of JENKINS, WATSON

said further he does not know what this container actually
contained in matter concerning this case. WATSON said :
records of U, S. Attorney, Oklahoma City, pertaining to this
case, which were in the Ft. Worth Record Center for storage
purposes, were forwarded to PAUL CRESS, USA Office, Oklahoma
City, on 3/21/58., He said that additional printed tran--
scripts of testimony were forwarded to CRESS on April 29, 1958,
WATSON sald there is nothing of record concerniyg the SHANNON-
KELLY case at the Ft. Worth Record Center at the present time. -

On 5/15/58, JOHN WATSON advised in reviewing
records FRC in Oklahoma Criminal Case No. 11024 entitled
U.S. vs. BEN B, LASKA; correspondence in case reflects
copy of transcript of record in case of KELLY vs. U.S. in
circuit court of appeals, Denver, was forwarded USA J, CHARLES
DENNIS, Seattle, Wash., by WILLIAM C, LEWIS, USA; Oklahoma
City, 6/17/35. WATSON states possibly this transcript -could
be in flles USA; Seattle,and may contain transcript of
testimony offered in trial KATHRYN T. KELLY. No lead Seattle,
Oklahoma City contact USA; Oklahoma City, for additional info.

For information of Oklahoma City,
attorney-at-law, Decatur, ised his former partner,
M. W. BURCH, now deceased. advised that he and
BURCH represented R. G. "B0OSS" S ON and his son, ORMAN
SHANNON, during the trial. said he and his partner
did not represent ORA L, SHANNON or KATHRYN THORNE KELLY,

s All b7V

Approved: Sent ' M  Per

Special Agent in Charge
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HOUSTON Office at Houston 11 locate -
and D
Pt To determine the infor-
8 seC Iorth in referenced Oklahoma City airtel to
Bureau, 5/6/58.
- Enclosed to Houston is copy of Oklahoma City
airtel to Bureau, 5/6/58.
Report follows.
BOYLE
e
T ‘.
- c.
-3 -
Approved: Sent M Per

Special Agent in Charge
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Ofﬁce Memomndum « UNITED STATES GOVERNMENT

TO : DIRECTGR, FBIL - DATE:  5/15/58
.
M SAC, CHARLOTTE (7-13)
SUBJECT: GRoRGE KELLY BARNES, was., et al;
. CHARLES FGIURSCHEL - VICTIM u«/
. KIDNAPPING "’f

(/u

00: M&: ’
Re WFO airtel to Bureau, 5/9/58.

Enclosed for the Oklghoma City Office 1s a
certified certificate of death for JOSEPH B. KEENAN,
birth date January 11, 1887, white male, who died 12/8/54,
Asheboro, N. C.

{2) Bureau

2 - Oklghoma City (7-6)(EnclL 1)(30
1 - WFO (7-19)(Info) .
1 - Charlotte (7-13)

blc

REC 31 7 Jp,j%f/
14 MAY 19 1€
B35
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Baporting Office Office of Origia Date Investigative Pariod
SAK FRANCISCO OKLAHOMA CITY 5/16/58 5/15/58

TITLE OF CASE

. e

Report made by

v

GoLa ‘an holal HML\.JS has. 3 H A.L

0

CHARACTER OF CASE

CHARLES F. URSCHEL - VICTIM

[

KIDNAPING

Synopaist

HAROLD NATHAN, former Assistant Director, interviewed and answers set
forth concerxu.ng the allegations made by ORA L. SHANNON and K.ATHRYN

i~ THORNE KELLY in their motions to vacate their sentences. P
. (%8 )
<~ T, -
- RUC - - ;—;.-
DETAILS: AT SAN FRANCISCO, CALIFORNTA S ’

Mr, HAROLL MATHAN, former Assistant Director, FBI,
was interviewed on May 15, 1956, and his answers
to the egations made by ORA L. SHANNQ!! and KATHARYW THORIE IELLY in
their motions to vacate their sentences are set out hereinafter. It
should be noted that lMir, NATHAN will be 78 years of age in September 19584 —

kr, NATHAN advised that he was not present in Oklahoma (ity,
Oklahoma, during the entire trial of SHANI'OMN 2nd KELLY as.it was necessary
for him to be in St. Faul, linnesota, on a contingent matter.

z)

- Approved \ A m 4 )5 !5 !_)A ry S;;:c::::r::m Do not write in spaces below
Copiss made:
J— /) 5= A o S REC-1,
<O~ Burean (7-115) - 1
3 - Oklzhona City (7-6) e iy e [ N 01’
(1-Usa, Wwb0)
1 - San Francisco (7-=9) s 250 ke

All bIC
70 MAY 2719584

a Id

the y to which loaned.

Property of FBI — This report is loaned to you by the FBL cmd neither it ner lts contents are to be distrib

1Y U. 5. COVERNMIENT PRINTING OFFICK: 1936 O—0833818
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Mr. NATHAN:

Allegation:

¥r, HATHAN:

Allegation:-

Mr, MNATHAN:

Allegations

Vr, FATHAN:

Allegation:

¥r. NATHAN:

Allegation:

lir. NATHAN:

Ale gat:i on:

©. Mr. NATHAN:

Allecation:

.

svemzea st
o unlifidl’s

Dvring the trinl oF przrarghion for triel were the attc*reys
or. the -azfense :Lnter“ogated concerning the source of the:.r
fees, or did such interrogation begin upon completion of -

~prosecutive action against OPA L. SHA.I\.‘NON and KA"‘HRIN THORNE .
- KELLY? | A _

]
,0

sNot _a‘é any time by me or in ry presence..“

Were the attorneys for the defense threatened with criminal
prosecution during the interrogations?

"\‘ot. to my knowledge."

‘Was any false testimony used in the prosecution of elther

ORA L, SHAKI'ON or KATHRYi! THORNE KELLY?

"I;!o, at least ﬁot to my knowledge."

as the atmosphere of the Court Room "circus like" and were

dozens znd dozens of TBI agents in ths Court Room daily?

“The aimesnhere was not 'circus like! in any sensz and I
cannot recall over three or four 1="'_-")I Lgents being in the

Court Roonm .4

Vers there newsreel cameras and press photorraphers operating
in the Court Room Juring the trial of these cases?

"I do not recall having seen any.V

\.as advance publicity given out by the FBI (Division of
Investigation) which resulted in the streets being roped off?

tijo advance publicity was given out by me and I do not recall
anyr streets be:.ng roped off "

Were there hO FBI men armed with snotguns and machine gu.ns
surrounding the Court House and along the way from the Court
House to the Federal Building?

There vere no FBI Agents armed with shotguns and machine
cuns surrounding the Court House.v

tas Ir. =. =. EIRLPLTRICY 2llowed to sit at the counsel table
2nd assist Government vrosecutors in selecting a jury?

%5t to my knowledrge."
-2 -



hllegation: Determine how rany Agents were in the group that arrested
s . ORA L. SHENWON. (dhe szys 30 to 50.) wuetermine if any
: A_,..Agenr. adva.sed ORA SHAJII.JL he WOulC "'—‘xloot hz.r gu.ts out "

© Mr, -'NATHAIP "I was not present at _the a.rrest of ORA L. SHANNON I lcnow
, L .~notr_1.ng as t.o this allegation." ‘.'-" R

C e
.

Allegation: Det.erm.ne if any of the Agents can refute the allegation :
_ that when taken to the Dallas County Jail, ORA L. SHANNON
was told unless she made a full and complete confession, her
children would be sent away and she would never see them again;
whether she was allowed to see -an attorney until after con-
fession made; and whether she was refused food and drink until
she made a confession and signed her name,

My, NATHAY: ©I was not rresent and have never heard anything that would
indicate there is any truth whatsocever in this allegation."

Allegation: 1ill determine if the iZgent can refute the allegation that
- Defense attorneys were told by iAgents they would listen in
on all conversations anj would not rermit confidential con-

ferencss vith their clianis,

“r. nalHils L never neard any suach statemeat by any FBI 4gent,t

Allegation: 1ill determine if any can refute the allegation that KATHRYN
THIRNe, KELLY was allowed to confer with her defense counsel
for only ten minutes,

Fir., MATHAN: ®I know nothing as to this allecation. The United States
Lttorney was in charge of the prosecution."

Allegation: Vill determine if he can refute the allegation that 200 to
: 300 FBI Agents were in the Court Room or corridors of the
Post Office Building in Oklahoma City during the trial of

KATHRYN KELLY.

" Mr. NATHAN: #"The allegation that 200 to 300 FBI Agents were in the Court

N Room or corridors of the Post Office Building in Cklahoma
City is absurd. As I recall we had only about 300 Agents in
the Bureau at that time and I personally never saw over six. -
FBI Agents :.n the building at one tme "

-3 -



[OS

SF 7-9

Alleg=tions

Nr., NATHAN. This aid not happen in my oresencé and I have never heard

wWhethaer he can refute the allegation that when taken to

cowrt, peorle tried to strile KATHRYN K<LLY but the guarding v
Ager.ts made no eifort to prutecu her. e

Ll arw'th:\.ng t.hat would indicate that th:.s took place."

[
’}? A )

Allegation:

Mr, NATHAN:
Allegation:

Mr, NATHails:

Allegation:

Mr. NATHAN:

Allegation:

Mr, NATHAN:

Allegation:

o~ Mr. NATHAN:

w:.ll determme whether the Agent can refute the allegatlon .
that en route to Court, a Texas Ranger struck GEORGE KELLY
over the head with "pistol or club,"

"I never saw such an alleged occurrence and have no knowledge
that such a thing happened."

Can the Agent refute the allegation that the testlmony of
LUTH:R Vil AR.NOLD was perjured?

I recall nothing 2bout LUTHER W. ARIOLD!'s testimony."

Can he refute the allegation that ARNOID was paid a $15,000
reward after testifvine? Does he have informatiorn concerning

the &nereabouta of LUTHnZ W, ARiI0Lw, FildboIle Mar ARINOLY or
C‘.a-‘ Talel ..J A:-ll L‘U’

YLUTHER W. ARNOLU was not paid any reward by us and I know
nothing about anyone paying a reward to him, I have no infor-.
nation conceming the whereabouts of ILUTHER W, ARNOLD, FIﬁbSIE
lihe, ARNOLD or GERALENL ~RNOLwu."

Can he refute the allegations that ARNOLD during the trial
was kept in good hotels, furnished good clothing and later was
assisted in preparing articles for periodicals concerning his
vart in the capture of GEORGE and KATHRYN KuLLY?

2] never heard nor do I know of anyvthing to this effect.®

Can he refute the allegation that efforts were made to prevent _
her from receiving a fa:Lr trial? s L

"To the best of my Imowledge and belicef KATHRYN KELLY received
an absolutely fair trial. There were no efforts made to prevent
it.n : . - C ' :

-k -
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Ailégation:'

¥r. NATHAN:

Allegaﬁion:

Mr., NATHAN:

hllegation:

Mr. NATHAR:

Allegation:

Mr. NATHAI:

Ailegation:

Mr, NATHAN:

: Can he crclule
5 '.;KELLY in Memnhls, Leunessee'

s, "I has not present when KA”HRYN and GEORGE KbLLY were arrested
" in uemphis, Tennassee." i ;

the aliegstiocs *hnt 75 Lgenis and 1 members
of the Memphle Police Jeparicacnd arrested ki Tz’IY‘? ar:l oz lir..z._-

}Can he refute the fact that KATHRIN T. KELLY was held in Jall

at ¥emphis, Tennessee three or four days and questioned con-
stantly by the FBI?

"I was not present in Memphis,.Tennessee during this time but

nothing of this nature ever came to my attention."

Can he refute the allegation she was refused’ counsel until she

s.confessed? - \

“I was not there and I could not say."

Can he refute the allegation that 50 FBI men accompanied her
and her husband to Oklahoma City, during which the acents

cursed and threatened them?

*T know that 50 Agents did not accompany KATHRYN and GEORGE
KEILY to Oklahoma City. I was present in Oklahoma City when
they arrived and it is my recollection that there were not K
rore than three or four Lgents with her, certainly not anywhere
near the number indicated.”

Can he refute the allegation that while en route to Cklahoma
City, KATHRYN KolLY was told the Attorney General was personally
prosecuting the case, and would make efforts to see she got the
'ehairg"

#I have no knowledge of what happened en route to Oklahoma
City. I was not present."

Can he refute the allegatlon that KATHRYN K:iiY was told Urs.“n
OR4 SHANNON would receive no consideration unless KATHRYN KELLY
admitted a long list of unsolved cr1mes°
"This was not done by me or in'my presence. I never heard
anything concerning this.!

-5 -
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hllegation: Can he refute her allegation that guards sat in front of her
e coen cell with ra2chine gzuns on their leps; -cr-that stronger:- --
s llght bulvs were placed in her cell? Can he refute the alle-
:. ..+ - gation of KATHRYN KEILY that she was told if she did not '
’“u;;confess, steps would be taken to make her conflnement hard
";'3ngorous and dlfficult" E o _ ; tap ¥ =

Mr. NATHAN: o1 was at the Jall and in KATHHIN KLLLY's cell on one or two.
occasions. I saw no guards in front of her open cell with

T : ' machine guns in their laps and I noticed no stronger light

oo bulbs in her cell. 4is to the allegation that KATHRYN KELLY

- was told if she did not confess, steps would be taken to make.

her confinement hard, rigorous and difficult, this was not

done by me or in my presence or to my knowledge.".

hllegation: Can the Agent furnish any information concerning press réleases
’ ' given by the F3I (Division of Investigation); the guard assign-
"ments and how many men were used, and can any of them furnish
" information concerning where there can be located a copy of the
transcript of testimony in the KATHRYN THORNE KuLLY trial?:

My, NATHAN: ©T recall nothing concerning anr nress releases. I know nothing
as to the puard assipnments at the jzii. I know nothing con-
cerning the whereabouts of the transcript of testimony in the
KATHRYH KeliY trial v

-:'.A“::.: .- ’ | -RUC -
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. STANDARD FORM NO. 84 , } :'*:" !

'Oﬁice Memom}m’um . UNITED STATko GOVERNMENT

Directc;r » FBI (7-115) pATE: 5/16/58

S4C, San Francisco (7-9)

Y
CEORCGE KEILY “ELRN:ZS, wes.; T AL
CHARLES T'. URSCHEL - VICTIM

KIDNAPING
00: Oklahoma City
_l Enclosed are one copy and three copies res ectively for the
S Bureau and Oklahoma City of the report of Si at San
T Francisco, dated and captioned as above. -
REFERENCE o
C - Airtel from Oklahoma City to the Bureau dated 5/6/58. .-
(- Bureau (ncl.l)
2 - Uklahona City (.mcl.3)(7-6)
—_— 1 - ban Irancisco ' A“ LQ-?C'
A
£Q. 1

70 MAY 271958,
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'

Oﬁ‘ice Memo, mzdum UNITED STA(ES GOVBRNM-EN'I.'

TO  iMr. Rosen @/ | DATE: April 30, 1958
. Tolson
. Nichols
FAOM :Fo L. Pric% Bicudmdn__
Belmont —
‘r Mohr
¢ Parsons ——
SUBJECT: cEORGE KCLLY BLPXES, ¥iS., ET AL.; Rosen
/ U, CHARLES F.'URSCHEL - VICTIM; Trotter
W - KIDNAPING Nease
N Tele. Room ..
Ho —_—
Oklahoma City has requested the Bureau to furnish the c??“
location of Bureau personnel (all-have since left the rvice) wh [/

participated in the arrest of Ora Shannon and Kathryn ‘Kelly. Shanno
S and Kelly have filed affidavits to have their sénténces set asidé, e
R motion is to be heard 6/9/58, Oklahoma City. The judge indicated the
“ hearing would be confined to possible perjury aspects. The U. S. Attorne;
: is to refute on the record allegations made against Bureau personnel.
i Kelly and Shannon claim they were coerced into giving a signed statement,
LT e their attorneys were continually questioned regarding the source of their
-’ fees, and there always loomed the possibility of criminal prosecution if
they handled ransom money. Théy claimed Agents numbering from 20 to 300
arrested them, were used as guards in escorting them to and from the
‘ courtrooms, and the publlcity by the FBI in their search for Kelly ]/ /
e s adversely affected Shanmon's trial. ' R / '
=S e
All Bureau personnel who participated in the arrests have.; ;.
terminated their employment with the Bureau by voluntary resignation or
— retirement. Their services were satlsfactory. Some are decease h

. Shannon was arrested 8/12/33, at Parad:.sz sgexas. .
and Gus T. Jones testified at her trial. hey'
participated in the arrest of Shannon and Jones took a supplemental
L. statement from her. F, J. Blake and R. H. Colvin took the original
S, statement from Shannon, but both are deceased. *E. J. Dowd:. (deceased)
participated in the arrest. Fort Worth and Dallas Police Department
officers also participated. Victim Urschel was also present. Other R
possible witnesses were J. A. Dowd, Val C. Zimmer, and R, C. Coulter. é
Their testimony appeared to be conf%?ed to mﬂjters other than Shannon.
.- R C- 7 J_}7‘-}[ —

Kélly was arrested 9/ 6/35, at—gemphas;-qbnnESsee. The trial
transcript is at the Court of Appeals in Denver. UK S. Attorney, -
Oklahoma City, is endeavoring to obtain 1f.' W,“Al"Rorer,
and B, F. Fitzsimons (deceased) arrested Kelly. G. B. Norris
and F, F, Yearsley interviewed Kelly after—the arr
(civilian) testified as a handwriting examiner. The file shows C. A.
Appel, Jr., conducted document examinations in this case. Oklahoma City
suggests former Assistant Director Harold Nathan, who was present and
apparently directed the investigation from Oklahoma City, as a possible
witness in cgnnection with guard duty assighments and releases to the
newspapers. Attac:ed is a list of the personnel involved and their

n)

QB AT 16 ?Sf D 2;7;" W ?&‘ﬁ
“g§sons Mr.{Mo_r//u‘ A” b_’C/ 7_//$’f" :
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Memorandum for Mr. Rosen

RECOMMENDATION:

1t is recommended the attached letter be sent to Oklahoma Ci
furnishing the location, as reflecte Bureau files, of all the above
exce;t QI -vé John 4. Dowd recentls dergratory
remarks about the Bureau and The
names -and addresses are made available to Oklahoma City 1Ior selection
of witnesses as may be requested by the U. S. Attorney,

e A\ BT
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Gus T, Jones:

‘John A, Dowd:

Val C. Zimmer:

R. C. Coulter:




( £
. ‘- O~ .
emorandum
dated 3/17/58, indicates has made
critical remarks about the administration
of the Burgau and should not be contacted.
Ce A, &ppel Jr:
Harold Nathan:
A

Lo
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. R FBI : . .
. | .

) Date: 5-19-58 : {

: AIRTEL ( K
Transmit the following in - : |
(Type in plain text or code) jl
AIRMAIL [

-+ TR R KLY [ 5.

(Priority or Method of Mailing) (

—————————————— '_-_———--.—_-—-——————--——————-—-———-——L——-—_-—-
T0: * DIRECTOR, FBI (7-115) ~
FROM:  SAC, HOUSTON (7-7) ~
SUBJECT: GEORGE mtm%mmﬁs Was.; ET AL
CHARLES. F. URSCHEL - VICTIM .
KIDNAPING . .. . , - .
Re: 0k1ahoma City airtel to Bureau 5-6-58,

| " Dpallas airtel to Bureau, dated 5-15-58.,

Houston, Texas, interviewed 5-19-58, and advise

of SAM R, SAYERS, a lawyer at Fort Worth, Texas, who was
formerly in the firm of McLEAN, SCOTT and SAYERS, during period
of instant trial; in 1933,. He took no part in instant trial
of ORA L, SHANNON and KATHRYN KELLY and was not even present
during this trial. ..

-further stated that in latter part of 1934 or early
part of 1935, he read the complete record of this trial and
assisted Mr, SAM SAYERS in the actual preparation of an
appellate brief which according to his best recollection was
for ORA L., SHANNON only. He stated that the stenographer who
assist d Mr. SAYERS in preparing this brief was

present whereabouts unknown.
advised that Mr. SAM SAYERS was the leading counsel for ORR L. Y

SHANNON . A A : : - -

advised that
should have some knowledge as to where. 2 % L

“ch%?' / //5 -

-Bureau {
2=Dallas 7-7)

2-Oklahoma City (7-6) (aM) AAY 20 1958
1-Washington Field (Info) (AM) 23 WAY

l-Houston ) - LU e
9).

g AL BIC_

Approved: Sent M  Per

0 MAY 23 fgs%auqem in Charge = _
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FBI

Date:

Transmit the following in

(Type in plain text or code)

 (Priority or Method of Mailing)

HO 7-7

transcript pertaining to KATHRYN KELLY is now located, He
also stated that it was his,  opinion that the case
was taken to the Supreme Court of the United States on a
writ of certiorari in which event there should be copies of
the transcript on file in the United States Supreme Court,
Washington, D, C., as well as in the Library of Congress.

‘ - D advised that he had heard that GEENEEED
— may know something about the records in
B s case, as it was understanding that QEhad

iF - borrowed some of these records for use in another case,
’ perhaps a kidnaping case, in Fort Worth, Texas,

@S tc1cphonically contacted
- SAM SAYERS at Fort Worth, Texas, by phone and
informed. him that his father had told him before s

O death that the files of the o0ld law firm of McLEAN, SC
- and SAYERS had been turned over to a
F by the naw 2 px% orney in Fort Worth.

A However, advised that he had also
s ol been contacted by "both sides" in this matter regarding the
R records in this case, .

Information was obtained at the office of
hat would be away from the city
until Wednesday, 5-21-58. .He will be interviewed immediately
on his return and a report submitted.

Dallas Office will, at Fort Worth, Texas, contact

—_fﬁ'aw infor-
mation he might have regarding the records in this case,

Will, if it has not been done, conta
a practicing Fort Worth.: .attorney and
at Fort Worth for any information they might

All bIC

Approved: Sent M Per
Special Agent in Charge Do
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Transmit the following in

ERH

(Type in plain text or code)

i

|

|

§

I

|

|

|

{

Date: . (
- I
|

L

|

!

b |

|

Via
(Priority or Method of Mailing)

W e e e e e e e e e e e e e e e e e e L
- 7?; have regarding the reéords in this case,
L E | Oklahoma City Office, will at Oklahoma City,
¢ - 7 determine iI” the instant case was sent to the U, 3., supreme
L w Court on a writ of certiorari and if so approprlate leads
5;?f% should be furnished to Washington Field Office to determine
oo if the transcript in the SHANNON case 1s available.
;::)? A copy of this report is furnished for information

* of Washington Field in the event further investigation 1s
sk requested by Office of Origin.
ZoE=E
To—y -

Approved: Sent M Per

Special Agent in Charge

-3-



— ALt - . . e e e PR R e T S U e s Ch me v drs mes s T s e o= - - N

FD-205 Z.h j
(12-14-54)
TO r,/FBI (File 7-115 )  DATE: 5/21/58

Memphis (File 7-1 ) I

FROM
o SUBJECT: —~ GEORGE KELLYC%ARNES, was et al; CHARLES F. URSCHEL-Vic.
: Kidnaping. 00: OCe.
. Re OC airtel to Bureau 5/6 & OC tel to Memphis 5/20.
g This case will be delinquent.

Date of Buresu desdline: 5/21/58

Reason for the delinquency: Above communications received 5/19 & 5/20
— respectively, Lead in 5/20 tel .referred to Atlanta 5/21. \(

- Detailed 302 being prepared re gnvestigation at Nashville.
\ Date the report or necessary communication : :
/ will reach the Bureau: 5/2)/58 H
£ AEC zone designation, e.g., OR, CH, etc.: 7 /,/ 5/..
a (This applies only to 116 caaes.) o

KOT RECORDED
14 Ay 23 1958

.l:-';_; 5 0 MAY 2 6 1(‘59{/
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: O]j'ice Memomndum e UNITED STATES GOVERNMENT
T . DIRECTOR, FBI (7-115) oate: 5/20/58

FROM

’4/5;.(:, KANSAS CITY (7-8)

SUBJECT: q;)
gxfo;g: KELLY “BARNES, was.;
: CHARLES F. URSCHEL ~ VICTIM
R KIDNAPPING
R
W 00:0C

Re Kansas City letter to Bureau 4/8/58.

- On May 12, 1958, el
-bU S. Penltentiary, Leavenworth, Ransas, made
a

vallable the file of HARVEY J. BAILEY, inmate at the
U. S. Penitentiary. A review of the file reflected a
letter dated M%¥-2 1958, concerning BAILEY from Mr,
JAMES 'V. BENNETT, Director of Bureau of Prisons, to
Warden LOONEY, U, S. Penitentiary, Leavenworth, Kansas.
The letter stated:

"Dear Warden Looney:

"Please tell Harvey Bailey that I received
his letter of April 7 telling me that he would be
pleased to cooperate with Mr. Kirkpatrick on a
story of his life if it should be so written as to
have a helpful effect in reducing juvenile delinquency.
Apparently he asks for my advice in regard to this
matter,

"If you agree with me, I think I would tell )
him to be cautious about this matter for the time
being at least. After he is paroled and has found ~
he can make a satisfactory go of it outside he might
want to cooperate with Mr. Kirkpatrick. It's too

risky a business otherwise, and, also, we couldn't
permit him to grand Mr. Kirkpatrick endless interviews
to write the story of his life without making an
exception in his case to our general rules about
permitting magazine writers, reporters, and free lance
people to interview a prisoner while in our custody.

REC- 35 :
2= u (7"115) g s
—Ogigﬁoma City (7-6) (Info) p:77!L: .fgz/12%:;7
l-Xansas City (7-8)

. RN ol el /

A

4 : L
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KC 7-8

*I'd also like to help him find a ;ob'if that's
essential to his receiving parole. There's nothing
in his file to indicate that he would be paroled in
the event he found a job, but perhaps some implications
of this kind have been given him by members of the
Parole Board. If that is true, then I hope you will
do everything {ou can to help hin find a Jjob. No
doubt your Employment Placement man can be of help."

; The file also contained a letter dated lMay 6,
S 1958, from Warden C. H. LOONEY to the Director, Bureau of

7 Prisons, concerning HARVEY J. BAILEY, which stated:

~ : "I talked with Bailez in line with suggestion
R contained in your letter of May 2. Bailey graciously
o) accepts the advice you offered in regard to Mr.

ot Kirkpatrick's proposition and agrees that a more

proper approach to his problem 1s that of obtaining a
steady job that would assure him a steady income and

S a comfortable home. He tells me that his brother and his
i1 attorney are working on a plan to place him as a
Eoyg maintenance man at St. Benedict's College in Atchison.
"N As soon as they have a few more of the details worked
out his attorney will be in touch with the Parole
/ Board. The attorney has made Bailey feel that if the

& Parole Board is assured that Bailey will have employment

B that he can handle and that will keep him from becoming
a public charge, there is a good likelihood of his

L receiving favorable parole action. I have informed

K Bailey of your desire and my intention of using the

¥l facilities of this institution to provide a suitable

job for him if his personal efforts fails and if the

Board indicates the securing of a job to be necessary

before final consideration.

The files conta@ned.no other information in~-
dicating a possible change in BAILEY's status.

The Kansas City Office will continue to follow
this matter closely and advise the Bureau of any changes.



Report Form _
FD-26) (3-12-83) )
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
fReporting Offfce office of Origin Date . Investigative Period
PEOZNIX OKLAHOMA CITY 5/20/58 5/7,8,12,1L-16,19/58
TJITLE OF CASE Report mede by Typed }

GEORGE KELLY BARNES, was. ET AL;
CHARLES F. URSCHEL - VICTIM

CHARACTER OF CASE

AN ) &

KIDNAPING

Bynopsisa .

"Recerds Msricopa County SO, Phoenix, krizona, reflect that L. W.

ARNOLD was arrested on 3/8/37 for the Sheriffts Office, St. Johns,
Arizone, and released to the St. Johns officlals, 3/11/37. Phoenix
PD records reflect ARNOLD'!s errest 10/24/39, on a charge of
investigation. ARNCLD errested 12/6/36, Holbrcok, Arizona, on e

bad check charge and waes also errested 3/6/37, St. Johns, Arizona,
end released to Sheriffts Office, Holbrook, Arizona. ARNOLD was
sentenced to the Arizona Stete Frison, Florence, Arizone, for a term
of 18 months to three yzars and released on explration of sentence,
6/18/38. No record loceted for ARNOLD et Mesa, Arizone, Phoenix
Credit Buregu, or Bureau cf Vitel Statistics, Phoenix., Former SAC
RU™YS €. CCULT=ZR, Phoznix, Erizona, was witness in trial of ORA
SELINON end wes presa2nt in ccurt with othsr witness2s throughout
triel. He kncws of no irregulerities and feels SHANNON received fair
trigl., He doss not bellieve over 20 FBI men were in Oklghoma City
during pertinsnt period. His knowledge is confined to proceedin

in the ‘court room during the SEANWNON triel.

-RUC-

AN 2)

Approved W:“‘::‘:::M Do mot write in spaces below

Coples na@_ Bure a4 (7_11H) 7’ //é,’_ o? 70 f REB-_‘

3 - Oklghoma City (7-6) __

1 - Phoenix (7-15L) ¢y NAY 23 1958

-==-l=l‘}-xﬁi1é&‘m= ’

50 upy L L
0 BT A VSN L‘
L T - - - i

Property of FBI - This report 1s loaned to you by the FBI, and neither it nar its contents are to be distributed outst
the agency to ebhich loaned.

£r U S, GOVERNMENT PRINTING OFFICE: 1958 O—313319
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DI AILS: LT PEOZINIX, ARIZOKA

. The following invefstigétiori wes conducted by ss@D .

B ‘ dentification Division, . *..
,_Maricqpa.County Sheriff!s Office, edvised that Jeil record -
book No. l, Page 25, reflected ths arrest of L. W. ARNOLD, No.
9881, on March 8, 1937, for the Sheriff's Office, St. Johns,
Arizona, and was released to the Sheriff's Office, St, Johns,
on March 11, 1937. The only additional record is a
fingerprint cerd teken Merch 8, 1937, reflecting the
description of ARNOLD es age L7, bern in lexas, 69" in height,
149 pounds, hazel eyes, brown-grey hair, belding, occupetion
listed as a bartender, - o '

expleined thet records were incomplets
prior to 1ShL43.

On Mey 15, 195&” .
Fhoenix Police Department, edvised that incomplete records

rzflected thz arrsst of ARNCLD on Jctckar 2L, 1539, on cheargs
of Investigaticn, Thls »2ccrd avpears en ths police blctter
and no edditicnel informaticn 1s reflectsd. 1hs fingerprint
card of ARKCID shows ege L9, born in Texas, end physicel
description and cccupetion, peinter.

1936 deces nct show th: registration of ARNOLD.

- iii ﬁcllowing investizetion was conductéd by Si

AT HOLEROOK, ARIZOKA

sherirs G ::v:scd that his records reflect
that on Dzcember 6, 1936, L. W, ARNOLD was errested on a bad

check charge. On December 21, 1936, he was glven a two year
suspended sentence. L : : S0

. Sheriff -alsc advised that his records reflect -
thet on March 2, 1937, L. W. ARWOLD was booked for breaking
parole and was given & sentence of from 18 months tc three
yzers ir the Arizcne Staete Frison, et Florsnce, Arizona.

;'z:: ©  The ex-ccnvict registraticn which was ineugeretzd in

INNEY
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sherif? QD stetsd thet thess rscords do not heve
Eny ado tionel informetion thst might aprly tc LUYGLER WILLIAh
ERROLD, &l*&a ddao ALunbf

" AT ST. JOHNS ARIZONA

Sheriff—a‘dvised that his records raflect
that L. W. ARNOLD wes arrestsd on Merch 6, 1937, on a bad check
charge end was released tc the Navajo County Sh°riff's Office
at Holbrook, Arizona, where he was sentenced for parocle
vicletion and sent to the Arizone State Friscn. Sheriff

stated that his records do nect contain eny .additicnsl
informetion ccncerning AIKCLD,

The following investigation was conducted by Sa(IEGD

AT FLORENCE, ARIZOKA

on xiey 8, 1956, U
Arizona Stats Prison, meds sveileble rsccrds reflecting

tnat L. W. ABRNOLD wes raceived et ths Arizona State Prison
Merch 27, 1937, from Nevsjo County tc sarve a tsrm of 18
months tc three g2ars, chargz nct listed. Records reflect
that ARWOLD was released from thz Arizona State Priscn
June 18, 1938, upon expiretion of sentence. No forwarding
déress wes listed., Rzccrds elsc raflect that ARNCLD
corresponded with his wife, FLCSSIZ MAZ ARVCLD, end GZRALDIKZ
.RNOLD, Eonnie Brey Rooms, Mesez, Arizona. o other correspondence
were listedi

advised that their files wers very
incomplets prior to esbout 1902, and no further infocrmation
was eveilable regarding ARKOLD,

Al MSSE, !FIZCK

on May 16, 1958, NN - Police
Depertmsnt, ecvised that his records rzflected no information.
regarding L. W. ARNCLD, with alieses, JE2SS AKERS. . He furthesr
steted that the Bonnle Bray Rooms had been out of exlstence
for aeppreximately 12 to 15 years. He steted that the Bonnie
Brsy Rooms, during the 193Cs, was 2 very chesp rooming hcuse
whare mors or less trensients rssided on 2 shcrt term basis.
Ee edviscd@ thszt hs knew cf no ons in th2 Mesa arze who might

remambar L. W, ALR¥XOLD or ARKCLD's femily.
AL L1
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A1 FEOINIL, ARIZOLL

~v

“On ¥ay 19, 1958 — Pnoenix Credit Bureau, BTC
advised that her records reflected no informetion ragarding L E
L. W. ARNOLD., . o .g;
biC

o '*Board of Vital Statistics, '
edvised on May 19, 1953, her records reflected no ‘

information regarding L. W. ARNOLD.

RET

-li-
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FD-302 (6-6-57) " EDERAL BUREAU OF INVESTIGATI
. INTERVIEW REPORT

- Dates 5/20/58
RUFUS C. COULTER,

turnichad the follo

. COULTER partioipnted 1n tho 1nvontigation of seven mn
. - from the Minnsapolis ~ St Paul, Minnesota srea who were .~
~  arrested for handling part of the ransom money from the URSCHEL -
. Kldneping.  These msn were tried jointly with ORA L, SHANNON
. and other defendants in Federal Court in Oklahoma City, about
i September 19, 1953. COULTER was present in the court room -
Lot daily with other witnesses througheut the triel. According to
COULTER's recollection, GEORGE and KATHRYN KELLY were arrested
: at Memphis, Tennessee about the tims that COULTER was attending

-f: ths trial of ether subjects at Oklahoma City. COULTER left
o Oklahomg City before the KELLYs wore brought thare md ha

-j never had any eonnootion with them, . _
)D : COULTER has no knowledge of any 1nterrogat1on of any

_ defense attornsys concerning ths source of their fees. He has
Fesis ‘ never hsard any question raised eoncerning the source of their
== feas, He recalls that Assistant Attorney General KEENAN was

quoted in the press as remarking some time after the trial that

he was going to prosscute anyons found in possession of the
— kidngp money. According to COULTER'a recollection, this
sppesared in gn Oklahoma City or Mimneapolis =~ 8t. Paul,
Minnesota paper after he had testified in the case 1nVo1ving
¥rs. SHANNOE end other dorendmtl.

COULTER stated he has no reason to believe o.ny false
testimony was used in the trial of Mrs. SHAYNON as the testimony
closely followed the official reports on the investigation.

COULTER furthsr stated thsre was nothing "eircus-like"
about the trigl of Mrs. SHANNON, He gdded that about ths-
middle of the trial and at the beginning of eourt one day, some
fellow from Texea asked permission of ths eourt to sddreas -
the jury. 7The court promptly refused, Turning to the jury,
S . the man started “Gentlemen and Ladiol.' .§OULTER reécalls that
. " .the man reversed the usual ordesr of Ladies end Gentdemsn, .The -

. -

l-me'rvie;r with _M_S_C. COPLTER : File # 7=15L
5/14/58 . Phoenix, Arizona Dictated: 5/20/58

by Speciol Agent __—_b‘lo——

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
agency to which loaned. .




PX 7-15Y4

U. 8. Henhal or a Deputy promptly selzed the men and hustled
hix frcm the ecourt rcon., 4Ghs incident croated no greoat
Cirturbance end there was no cemment by the judge or any of -
the attorneys,  Aeccording to COULTER's pressnt recollection, he
was told at the time thet this man was a distmt relativa ot

the SHANNONS from 1ex.s. R I :

) Acoording to OOULTER'n prosent Noolleetion. about ten
agents were under subpoena as witnesses and sat in the sourt
room daily with other witnesses and spectators throughout the . .
t;:ial, the derense having mads no reqnelt for exclusion of the
Witnesses, .

It was COUL'IER's reoollection that D. KELLY DEADRICK
and PAUL HANSEN, former Special Agents, were in the court roem
during the trial and he does not recall that they testified
during thes ¢riel. He does not recsll whether they were on
subpoena as witnesses., HANSEN's present gddress 1s care of
Reynolds Mstals, 2500 South 3rd Street, Louisville, Kentucky.'
D‘*‘ADRICK is bclhveg to be In the vioini.ty of Portland,Oregon.

COUL'J.‘ER turther ltated that ncoording to his pressnt
recollection, thers was no disturbance of eny kind as a
result of pictures being taken during the trial. Ee faintly
recalls some photegrephs being taken in the court room, He
added that his wife has a clipping bellieved to be from a
Minne gpolis = 8t. Paul paper showing COULTER on the uitneu
stand during the trial of the ecase, COULTER stetes positively
thaet the picture must have been taken during the trisl as he -
definitely did not pose for one during any recése in order .
that a picture might bs taken by photogrsphsrs. KHe also
stated he does not recall any motion piostures bsing taken at
any time during the trial.

COULTER stated he hed no connoction with tranuporting
women prisoners from the County Jail to the Federal building-
during the trial, and that he heas no reeollection of any
straets - being roped off during ths trial of Mrs, SHANNOK,
He added that he does not believe there were over 20 FBI
Apenta in Oklshoma City at any time during the SHANNOK trhl

COULTER ntated he has no rocollootion of E, E,

' KIREPATRICK sitting at the counsel table et eny time during

the trisl of Mrs. SHANNON, He further stated he hed never
seen ORA SHANNOK until the beginning of thse trial, :

abe
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COULTER added that a young banker from Minneaﬁolis.
‘Inne scte, wes present during a pert of the trial of Mrg,
SEAENOX, snd should hsvs a good recocllection of the . '
prccesdingag- that Mrs. CHARLES F. URSCHEL was present dur
the entire trislj thet she was very observing end fair minded
and would probably heve as good a recollection of the trial as
COULTER allo expresned the beliet that tormer L
’ © bl

any othsr person.
S 1a) Apent ir
was oonnected with the triel of both KELLYs and SEANHOH. and

nhonld be able to rnrnish pertinent information,

In conoluding, COULTER steted hs feels that all
defendants in the SHANEOK case received a felr triel, He
recalls that a telephcne operator from some smell town in Texas

It was his impression that she

testified during the trial.
scemed more "nosey"™ than the average small town telephone
cperator, but he did not feel that her testimony was

perticulerly demeging for ORA SHANNON.

-RUC=
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Beporting Office . Office of Origin vcnm Ao T Investigative Perlod
JACIISOYVILLE CITANCIA CITY 11258 5/17/58
TITLE OF CASE O . Report made by . . Typed By:
G2CRST ITLLY I)ARI\""S, o -~ CHARACTER OF CASE
Was.; ET AL; . " ; :
CIIARLES P. URSChuL - a
. VICTIE: L . KIDXAPILG

riinutes after apprehensions of GLORGE and KATERYN KELLY at
l'eniphis on 9/26/33. States he was a351gned to guard duty on
GEORGZE ITLLY for three or four days at lemphis, and alter-

VS é-‘ Forrier SA FRANK F. YEARSLEY, now residing—
PR 0'\ advises he arrived lemphis, Tenn. from St. Louis, ko., few

E 4 nated shifts with another Bureau Agent, whose identity he
§;~;§ cannot recall. Xo other law enforcenient officer was assigned
to this duty. YEARSLEY advisces he never interviewed KATHRYN
. ' . ITLLY at leniphis jail, did not accompany group that took
??7’7 IATHRYN and GEORGE KLLLY to Oklahoma City for trial, did not
1REE 3 attend trial, and therefore has no information regarding al-
o legations which occurred at trial.
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B was interviewed at the
i Tallanassce Resicdcent Agency Gffice on lzy 17, 1958 by SA
i YCARSLZEY explained that althougﬁ he’ ralntalns his

‘J‘ Approved Z Speciat Agent Do not write in spaces below
L ’ .. . RE
(D - BUREAU (7-115) (AIR:AIL) L U%_ 29/ g _ ¢ -

3 - OKLAHOI'A CITY (7-6) (AIR:AI
(1 - USA, WDO)

1 - JACKSOEVILLE (7-11)

: ! : T RE
EECEN ey, T 5{'5
= 3% LR

70 Uk 1958 J Al 51C

Property of FBI — This report is locned to you by the FBI, cnd neither {t nor {ts contents cze to be distributed outside the agency to which loaned.

ff U. 8. GOVERNMENT PRINTING OFFICK: 1958 O—6885319



Jii 7-11.

Le pointed out that in the event his testimony
beceoiies wecessary in iastant case, a subpoena woulc rcach
h1n at e1ther hls bu51ness or reS1dence address...

e pointed cut that although he .
had been involved in some phases of instant case regarding

GEZORGE and KATHRYN KELLY, the case had occurred approximately
twenty-five years ago, and his riemory was hazy on some points.

As to the actual trial in Federal Court of the sub-
jects in this case, YCARSLIY enphasized that he would be un-
atle to-furnish any direct infornaticen inasriuch as he had not
tecn present at the trizl. e explained that he first becane
involved in the case when he flew from St. Louis, Lissouri
to lemphis, Tennescsce on the iorning of Septerniber 26, 1933,
with a snall group ¢f other Burcau Agcnts Upon arriving
at remphis, he and the Agents with him learned that GEORGE
and KATHRYN EELLY had been apprehended just a few rinutes
prior to their arrival in lLernphis.

It was YCARSLEY's recollecticn that he and the
Agents with hin preceeced to the jezil at Leciuphkis where
GCCRXST and KATERYN KGCLLY were teing detained. Ile, YEARS-
LZY, was assigned to guard duty on subject GECRGE ITLLY at
the Yemphis jail for a period of three cr four days. In
this guard cuty, YZARSLZY alternated shifts with another
Cureau Agent, whose identity he was unztle to recall. Ee
o3 said that he was either on duty four hours and then off
= cduty four hours or on duty eight hours and then off duty
e eicht hours, but he could not rerierber the exact duration

" of his shift.

It was YSARSLTY's recollection that he and the

Agent who relieved him from time to time in the guard duty
of GEORGE IIELLY had utilized machine guns in their tours

“of dut). I'owever, he was unable to specifically recall
just which Agents were assigned toe the guard duty of
LATERYY ITLLY or just how they were armed fcr this duty.
Be said the main thing the Agents were guarding against
was the possibility of an attempt to deliver GICORGE and
IATERYN LTLLY fror the Yermphis jail.

AL SIC
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YEARSLEY said that no cther law enforcerent officer
was assigned to the duty of guarcing either CZGRGZ or IKATERYY
}ZLLY while in Xemphis to the best of his knowledge. Iic also
pointed out he himszlf never interviewed !ATERYN (ZLLY while
she was at the kemphis jail, he dié not acccuipany the group
of Agents that took KATHERYN .and GEORGE KELLY to Oklahoma City
for trial, he did not attend the actual trial in Oklahoma  -. .
City,.and therefore has no direct information regarding the': . "'~
allegations which occurred at the trial. YEARSLILY explained:: ~
that when GEORGE :and KATLRYN KELLY were flown from Xemphis,
Tennessee to Oklahonma City for trial, he, YZARSLLY, proceeded
to return to his office of assignment in St. Louis, }Missouri.

It should be notecd that the Unitcd States Attorney )
in Oklahoria City has requested that former SA FRAVK F. YCARSLZLY,
as well as other former Bureau Agents, be interviewed in order
to ottain their answers to certain specific questions which
might be propounded through the attorney for ORA L. SHANKOK
and TATERYN KELLY curing the ho aring on their noticns to have
their sentences set zside. Thesr questions, tegethzr with
forrner SA FRANK F. ILAASLHY'S znswers to then, are as follows:

Guestion Xo. 1. During the trial or preparation fer

" trial were the attorne;s for tho defenss interrogated concern-

ing the socuwrce of their fces, or £if such 1vterrocat10n begin
upcn complction of prosccutive action azainst ORi L. SHANKOX
and IATERYYN THORNT 1&LiY? ’

Answer Xo. 1. YDARSLIZY states he was not present

at this trial, znd thereforc could furnish nc infornation rec-

garling the above questicn.

Question Ne. 2. Were the attorneys for the defense
threatened with criminal prosecution during the interrogation?

Answer YXo. 2. (Same as Answer Xo. 1.)

~

Guesticen Yo. 2. Vus any falsc testimony used in
the prosecution of elthcr OX4 L. S‘ 1ON or IZATERYK TFORNE

Answer Xo. 3. (Same as Answér s, 1)

;uestion Y¥o. 4. Was the atmosphere of the Court
¢' and were c¢ozens and dozens of FBI Agents
in the Czurt Tecorn cailye

Anerar Vo, t.  (Sanme as Answor Yo. 1.)




GCuestion llo. §. YWere there newsrecl cameras an?
press photogragpiaers Oyelailhu in the Court Xoon durlng the.
t11a1 of these cases? . . .

j" um; Answer Lo.'s (Sa!e as Answer Ko. 1. ) -

7' .

f "uest1on Lo. 6. -Was anance publicity glven out*
by the FEI (CDivision of Investication) which resulted in the
streets being roped of f?

Answer YXo. 6. (Sane as Answer XNo. 1.)

. Guestion Xo. 7. ere there 40 ITI rien armecd with
shot oguns and nachine guis surrcuiiding the Court liouse and-
along the way fron the Ccurt Tousc to the Fecceral Building?

]

Ansver Yc. 7. (Same a2s Answer No. 1.)

Question Xo. 8. Was Ir. Z. . KIRVPATRICK allowed
to sit at the counscl tzble and assist Government prosecutors
in selecting a jury?

Answer Yo, S, (Sziic zs answer o. 1.

Question ¥o. 9. Deteri:zine how riany zgents were in
the group that arrested CRA L. SIZANKOX. (She says 20 to 5C.)
Determine if any Agent advised CRA SIAXXECN he wouléd "shect
her guts out”.

Answer Tc. O. YCARSLLY stated that the arrest of
ORA L. SEAL.QCi occurred at Paradise, Texas, and he was not
present there at the time of the arrest and did not in any
way participate in that phase of the case.

- Qucstion Xo. 16. Determine if any of the Agents
T can refute thc zllegatien that when taken to the Dallas

B County Jail ORA L. SIANNOK was told unless she made a full
and complete confession her children would be sent away and
she would never sce then again; whether she was allowed to
see an attorney until after confe551on maue, and whether. she
was refuscd food and dr1nL until she made a confession and
signed her nase. < s

~

Answer Yo. 10. faic as Answer iic. Z.

e vt
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Guestion No. 11. Will detcrmine if the Agent
can refute the allegation that Zefense attorncys ware told
by Agents they would listen in on all conversaticns and
would not pernlt conf1dent1a1 conferences with tﬁelr c11ents.

- e answer Yo. 11._ 'YEARSLEY stated that he knew - .
nothlng whatsoever cf tais allegation, that he himself had
nzver ccnferred with the defense attorneys in. the case and
had no knowledge cf any statements that other Agents nay
have made to Defense attorneys in this regard.

Guestion Yo. 12. Will determine if any can refute
the allegaiion thal LATLYx THORYNT ITZLLY was allowed to con-
fer with her defense ccunsel for only ten minutes.

Answer No. 12. YEARSLLDY stated¢ that hc knew nothing
at all regarding this allegatien.

GQuestion Xo. 13. Will deternine if he can refute
the allegation that 2C0 to 3G0 FBI Agents were in the Court
Roor or corridors of the Post Office Building in Oklahona City

e Tem———

during the trial cof IATIIRYXN IZZLLY.

Answer Xco. 15. YOASRSLLY stated tiat he had net at-
tecnded the trial and therefore had ne cdefinite knowledce as
to the number of FBI Agents who were there, however, he pointed
out that at the time, there wecre only approximately 350 Agents
in the entire Bureau.

Qucstion Fo. 14. TWill deternine if he can refute
the allegation that when taken to court, people tried to
strike KATERYY ITLLY but the guarding Agcnts 1i.ade no effort
to protect her.

‘Answer Ko. 14. YZARSLIY pointed out that since
this is alleged tc have cccurred in Oklahoma City, he would
have no knowledge whatsoever regarding the allegatlon as he
was not present there.

: Questicn Xo. 15. #Will deteriuine whethgr the Agent
can refute the allegation that enroute to Court, a Texas
Ranoﬁr struck GZCRGE ITLLY over the head w1th "plstol or
club

Answer L6. 15. (Same as Auswer Le. 14.)
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Guestion Xo. 16. Can the -Agent rcfute the allega-
tion that the testincny of LUTLTR W.. AALObu was pergured?

Answer Xo. 16. YEALSLEY stated that he did not
attend the Cklahomza City trial, docs not rccall krewing.
LUTHER Wu. ARNCLD or his connectlon with instant case,
.-and therefore would be unable to state whether or not
.ARLOLD s testlmony was peraured. ' ..

”“Ff Questlon Yo. 17 Can he refute the allegatlon
that ARKCLU was paid a 915,006 reward after testifying?
Does he have information concerning thc wheredouts of
LUTHER W. ARNOLD, FLOSSIZ AL ARNOLD or GCRALEXT ARKOLD?

Answer No. 17. YZARSLIY stated that he does
not recall having kncwn any of the above ARNCLDs, their
connections with this case, their whereabouts at the pre-
sent time, or whether or not LUTKLR I, A.LCLD was paid
any seort of reward after testifying.

barr—e

< Questlcn Yo. 18. Can he rcfute the ullegatlons
that ARNOLD during the trial was kept in good hotels, fur-
nished good clothing and later was assisted in preparing
articles for periodicals concerning his part in the capture
S cf GECRED and KATERYX IELLY?

SR,
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Answer Xo. 18. Since he docs net know ARNOLL and
his connection with instant case, did not attend the trial
in Oklahoma City, he is unable to furnish any information
whatsoever regarding the above allegations.

.“.‘ I

Guestion Xo. 19. Can he refute the allegatlon
that effor¥s were nace to prevent her frouw receiving a fair

trial?

Answer Xo. 19. Inasnuch as he did not accormpany
GFEORGE and FAThEAYR 1=LLY to Oklahoma City for trizl and did

- not attend the actual trial himself, he would not be in a
Lo position to ecither confirm or refute the above allegation.

Question No. 20. Can he refute the allegatlon ‘
i that /S Agents and 18 nmerbers of the llemiphis- Police Depart-
. ment arrested IATERYN and GIORGE KELLY in Eemphis, Tennessee?

) Answer Ko. 20. TARSLEY pointed out that he arrived
‘1n Lenphls about fifteen mlnutes after the actual arrests cf
GZCRCT and IATITYX ITLLY. Although he had no first-hanc
:nowledge ¢f the cxact nuiber of Agents ané neribers of the
i-empais Pelice J"partment who participatcd in the arrests,
he latoer learnced the same cday of the arrest that not over si::

-6 -
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Lureau Agents and approx ximately seven or eight members of
the lLierphis Police Department had actually part1c1pated
1n the arres+s of GuOuuh anq LATdR)h KELDY

L Questlon Lo. 21. Can he refute the fact that
'LATHRYh T.‘ELLLY’was Reld in jail at Kemphis, Tennessee -
three or four days and quest1oned constantly by .the FBI?

Answer N¥o. 21. Ee recalls that she was held in
jail at ¥eliphis Tor three or four days prior to being taken
to Cklahoma City for trial, however, he denied that she i
had been constantly questloﬂed by the FLDI. It was his be-~"
lief that former SA JOEX IZZITE had bech in charge of the
interrogation of subjects GZORGE and ITATERYL ITLLY. During
YEARSLEY's tour of guard cduty on subject GECRGZE ITLLY, he
was unable to observe the number of Agents questlcnlng
FATI'RYN KDLLY or the nuwilterof times she was questioned,
however, he felt certain that she was not constantly
questioned by the FEI.

Questlon ¥o. 22. Can he refute the allegation
she was refused counsel until she confescel?

Answer c. 22. e lhas no knowledgs whatsoever cf
this natter.

Guestion Xo. 23. Can he refute the allegation that
50 FEI men accoiipanied her and her husbani to Oklahcma City,
during which the .zcnts cursed and threatened then?

Ansvwer ho. 23. YREARSLEY did not acconpany the group
to Oklahoma City nohcver, he recalls that they made the trip
in a charterecd confor plane with two 1:ctors, and which had =
capacity of far less than fifty persons.

Question Xo. 24. Can he refute the allegation that
while enrcute to Oklzhoiia City, KATIIRYN LTLLY was told the At-

torney Gencral was personally prosecutlng the case, and would- J*:.

nale efforts to see she oot the ch 11"?

Answer Yo. 24. He would not be in 2 p0°1t10n to
confirm or cdecny this allezation 1na=nuch as he did not nake
the trip to Cklahora Clty .

=

szcstian Ne. 2E Cait ke refute the zllezzticn that

- -v\ry—\ Lo Ml e } ~ \ae o~ . - K] - -

FLTUAYE Y was told Jrs. C-e- u...‘k-u\(: wiuls? yeoceive ut corn-
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Guestion Xo. 2€6. Czan he refute her allegation that
sugrds sat™iNW iront o1 ker open cell with machine guns cr
their laps; or thzt stronger light bults were placed in her
cell? Can he refute the allegation of IATICRYK ITZLLY that
shc was teld if she ¢id not confess, steps would be taken
to muke her COhflﬂbMCnt nara, xlgozous “nd dlfllCUltf

L4

Answer Lo. 26 YEARSLIEY poznted out thut he had

bcen a5513ned to tae guard duty of GZ0IGZ KELLY only and.

never guarded YATHRYN KELLY. For this reason he could not
say whether or net her guards szt in front of her open cell
with machine - guns on their laps, however, he and the Agent-
assisting him in the guard dvty of GZORST ILLY may have
utilized machine cuns in this guard duty. Ee said he knew
nothing regarding thecllcuatlon that stronger light bulbs
were placed in IATHRYN ITLLY's cell, nor did he have any
inforration at all ccncerning the allcgatlon that XKATIER
ITLLY was told if she did not ccnfess, steps would be taken
to make her confinement hard, rigorous and cdifficult.

: qusstion Xo. 27. Can the Agent furnish any inforna-
tlon concerning press releases given by the FBI (Division of
Investigation); the guard assigniients and how rmany men were
used, and can any of the: furnish information conccrning
vhere there can bt located 2 copy oi the transcript of testi-

-3y -

L uu} 1u t 1C i.nT.u-; T. S abalo_ AL--LJ-‘J‘ trial?

Answer Ko. 27. YZIARSLTY stated that he nay have
been present wheh nalnayM LCLLY was initially interviewed at
the Lenphis Folice Departrient shortly after her arrest. ILe
recalled that forier SAs JOEN KEITE and D. LIILTON LADD were
presa-iat at this tinme, however, he, Y.JARSLEY, observed no
pressure or illegal tazctics that were usecd by the Agents
during the course of this interview. ILic also recalled that
no threats, pronises or means of violence were used against
her, and he has no reason to believe that any of her allega-
tions regarcding same have any substance at all.

In conclusicn, he pointed out that his connection

' wlth this case terrlnated when he was relieved of his guard

duties of GZCRGE IEZLLY and the two IZLLYs were flown to Ckla-
homa City by another group of Agents. YEARSLZY said that most
of the Agents who were involved in the case at Memphis had

"stayed at the Claridge liotel there, however, his neiory was

soriewhat vague on the exact number of Agents who had been at

Lemphis, as well as their idzntitics.

-2UC-
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o FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
', |

Bapoﬂ.'lnq Otfice Office of Origin Date - Investigative Period
WASHINGTON FIELD OKLAHOMA CITY 6/21/58 . 5/8,15/21/58
TITLE OF CASE ' Report madeé by Typed By:
2

GEORGE KELLY BARNES, was., et al; CHARACTER OF CASE
CHARLES F, URSCHEL - VICTIM

KIDNAPING

" T Synopsis - .
CHARLES A, APPEL, Jr., states he was employed in Laboratory of

FBI during 1933 and 1934, and made examination of ransome note
of URSCHEL kidnaping case. States he recalled ransoma note
typewritten and typewritten specimens examined, but not
o identified. APPEL said he recalled identifying letters directed
EEEE to U. S. District Judge Oklahoma City and JOSEPH B, KEENAN,
o that were received by these victims: during kidnaping trial of
N ORA SHANNON, BOSS SHANNON and others., He states he could not
BN bave testified in trial of ORA and BOSS SHANNON, but believes

Lol he testified in trial of KATHRYN KELLY on basis of identifying
her handwriting with extortion letters. He said he believed
he was in Oklahoma City only for purpose of testifying and did
not participate in any interviews with any of the subjects.
Legal papers of JOSEPA B, KEENAN turned over to Attorney (D
“by @D unable to locate any transcript
oo of trials to date.
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FD-202 (6-8-57) . : FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAT 1
- INTERVIEW REPORT

65/21/58

¥r, CHARLES A, APPEL, Jr.,
sdvigsed that during 1933 and 1934, he was employed

. e FBI Labaratory. APFEL stated that he recalled exnnining
oo ‘the original ranscn note in the URSCHEL kidnaping case and -

N as‘best as he can recall vithout reviewing the FBI Laboratory i
Lt on & Bemingtén type'riter. APPEL gaid that he also recalled
L . comparing ‘typewritten specimens with the original ransom note, . -

. .; however, no identification was made, Continuing APPEL said that

he recalled that while the trial of ORA SHANNON, BOSS SHANNAN '

and others was in progress, threatening lottets were directed

to the U, 8. District Judge and former Assistant Attorney

General JOSEPH B, KEERAN, who assisted in the prosecution of

the ORA SHANNON case. APPEL sald he recalled that he examined

these extortion letters and identified one of the letters as

being in the handwriting of KATHRYN KELLY, but he said he -

believed the letter that KATHRYN KELLY wrote was directed to

the U, 8. District Judge threatening him in the event her -

relatives, who were on trial, namely ORA SHANNON and others,

were found guilty. MNr, APPEL stated that he believed that

the other letter was written by GEBORGE KRLLY and as he recalled -

it, a fingerprint of KELLY was also on the letter sent by KELLY

in this case,

‘ APPEL said that he did not make a positive identification
on the ransom typewritten note and, therefore, could not have
testified in the trial involving ORA and BOSS SBHANNON, but .

. believes that he did testify in the case against KATHRYN KELLY
based on the fact that he identified her handwriting in the i
1etter that she had directed to the U, 8. District Judge. o

‘ ‘ APPEL statod that ho could have been in Oklahoma City
to tostity for only & short period of time in the KATHRYN KELLY
case, As he recalled, there were several other cases in other
sections 0f the country requiring his testimony. APPEL says as
he recalled, he was only in Oklahoma City for a short period
of time during the KATHRYR KELLY case and did not purticipate
N in any investigation in Oklahoma City, Oklahoma, or lemphis,
"ZT‘,_Tbnnessee, 'here KAIHBYH xxnnv ‘:s apprehended. 3

e . i
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" Inteiview with . Mr, CHARLES A, APPEL, Jr. File # __7-19

on _5/15/58 ot _ Washington, D, C. Date of Dictation: 5/16/58

by Speciat Agent (D A” bic
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: " ¥r, APPEL stated in other 'ords, his only
. connection with this case was the examinations he conductod
of the ransom note and extortion letters received, Im . !
conclusion, . Mr, APPEL said as he was only in Oklahoma City

for a very limited time, he could not offer any 1n£ornltion .

concerning any of the allegations made by ORA SHANNON and .

KATHRYN IELLY in their motions to have their sentenees set :

aside.
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On May 8, 1958

H . .
advised that she did not possess any
legal papers. She informed that of -
his legal documents were taken over by Attorne
ose office is located in the I
said she did not know whether -: . -
had ever obtained a copy of the transcript of S
the trials in this matter.’ :

| On May 8, 1958 Attorney,
o telephonically communicated
S and advised that he possessed several

boxes containing legal matters left by JOSEPH B, KEENAN. He
at he did not know whether the legal papers of Gl
wxc of the transcripts of the trials in this
Py ; matter. MSaidhe would examine the contents of

=8 the legal papers left by Mr. KEENAN in an effort to determine

whether they contained a transcript of any of the trials
of the URSCHEL kidnaping case. .

- periodic contact was maintained with the office
of Attorney‘ and on May 21, 1958, informed

that he had examined several of the boxes left by Mr. KEENAN

—_— but to date had been unable to locate anv material relating
PR to the URSCHEL kidnaping case. *pointed out that
PR time did not permit him to complete examining all of the material
N left by Mr. KEENAN; however, he would continue examining the

R material in an effort to locate a copy of the transcript.

Y @ icforrmed that the WFO will be immediately informed-

= 2 e ' upon completion of the examination of Mr. KEENAN's papers,

T Al BTIC-
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STAMDARD FORM NO. 64 “

O]ﬁce Memoirandum - UNITED STATES GOVERNMENT
DIRECTOR, FBI (7-115) ’ DATE: 5/21/58

SAC, WFO (7-19)
GEORGE KELLY BARNES, was., et al;
CHARLES F, URSCHEL - VICTIM

KIDNAPING
(00:0C)

Enclosed to the Bureau is one copy of the report
dated and captioned as above, at

S of SA
U Washington, D. C.

REFERENCES: Oklahoma City airtel to Director dated 5/5/58.
Oklahoma. City airtel to Director dated 5/6/58

LEADS - .'f

WASHINGTON FIELD OFFICE

]! ‘:w_ o

AT WASHINGTON, D, C.
f“‘ —_

1. will maintailglv'ith Attornei-

2., Will, in the event a copy of the transcript
of the trial of KATHRYN KELLY is located by the
Oklahoma City Division, reinterview former
Special Agent CHARLES A, APPEL, Jr., concerning
his testimony.

-
71)- Bureau (Encl. 1) (
L 2 - Oklahoma City (7-6) (Encls. 3) .
2 - WFO 2 ,//
_—'-=n4‘l~:"'~ // ‘W w—
o ey
2 g5 MAY 23 1958
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Report Form .
rD-25'3 (5-12-55.)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Reporting Oifice Office of Origin Date Investigative Pariod
DALLAS OKLARWMA CITY | 5/19/58 5/6,8,9,13,14,15/58
TITLE OF CASE / Report made by Typed By:
T ‘GEORGE KELEY‘ﬁiRNES} Was.;
|- ET AL; ) CHARACTER OF CASE

CHARLES F, URSCHEL - VICTIM

KIDNAPING

Synopaisy

Attorney, Decatur, Texas, advised that
he and former partner, M, W. BURCH, now deceased, represented
R. G. "BOSS"™ SHANNON and son, ORMAN SHANNON, during trial in
1933. States did not represent ORA L, SHANNON or KATHRYN THORNE
KELLY. Investigation Ft. Worth, Texas, reflects that firm
representing ORA SHANNON and KATHRYN KELLY no longer in
existence and all members now deceazsed except one member that
presently resides in Houston, Texas. Former telephone operator
at Paradise, Texas, in 1933 states she did not perjure herself
in testifying during trial. States she did not violate any
Federal Communication Commission orders, to her knowledge, by

- her testimony. No records concerning trial presently in Federal
£ %t Record Center, Ft. Worth; all records have been forwarded to
TR Oklahoma City by the Record Center. Mr. and Mrs. JOHN HOGAN,
" former are now deceased,
:)&2? advise
AR LUTHER WILLIAM ARNOLD and FLOSSIE RNOLD are both deceased,
FET GERALDINE ARNOLD in 1944 was in Long Beach, California. No in-
Sl formation developed Paris, Texas, regarding LUTHER WILLIAM //7
o ARNOLD family, 949
= - -RUC-
%R&( Special Agent Do not write In spaces below .
Coples made: . - :
. v 72— 1 /s /2//¢ et 9
(12 Bureau (7-115) S—
37 - Oklahoma City (7-6)

: Lo, .
(1-USA, Oklahoma City) g1 MAY 31958 / _ 107
2 - Los Angeles; 2 - Houston AN .
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1 - Dallas (7=7) Lag;? A
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F0-302 (8:0-57) ' . DERAL BUREAU OF mvesf?.'.)m
INTERVIEW REPORT

5/19/58

a Attorney at Law, mailing address QP
Decatur, Texas, advised that he and his former
partner, M, W, BURCH, were the defense attorneys for R, G. "BOSS"
SHANNON and his son, ORMAN SHANNON, in 1933, at which time

the SHANNONS were on trial for the CHARLES P, URSCHEL kid-
said that M, W, BURCH 18 now deceased.
said further that he and BURCH did not represent

ORA L, SHANNON and KATHRYN THORNE KELLY in this matter.

said, as he recalls, ORA SHANNON and KATHRYN KELLY were
represented by WALTER B, SCOTT and SAM SAYERS, of Pt. Uorth,
‘l‘exas, during this trisl. -

;- i -':
iﬁiz‘ N e

LTI
£+ N ebion e v e e o

said the circumstances under which he was
employed by R, G. SHANNON are as follows: OX called
from the Dalles, Texas, County Jail toﬂu Decatur.
that he desired to see him, stated he went to see
SHANNON and SHANNON wanted and BURCH to represent
him, his wife, ORA, and son, ORMAN, ald that he
set a fee of ‘2500 with the stipulation that the money would
be paid by personal check and would come from SHANNON'S bank

account in the First State Bank, Paradise, Texas, This bank
i8 now defunct, according toq}mli said he would

have to talk to his wife and asked to return the
following day.

sald that on the following day he again

talked to SHANNON in the Dallas County Jail and SHANNON told him
that ORA had sald no to the manner in which was to

be paid, i said from the converstion wi ON

he understood tha wanted the money to come from some -
other source s8aid he does not know from what
gource 8aid he declined to represent SHANNON under

those conditions. gaid further that SHANNON then
employed him and BURCH to represent him and his son, ORMAN,
said the $2500 fee was paid by SHAKNON on a check
drawn on the SHANNON account at the First State Bank in Paradise.

said he understood, source not recalled,
that KATHRYN KELLY personally employed SCOTT and SAYERS and
paid them in cash,

\ : —eaid that he d1d not make an appeal for
@ interview with ___ : File # DL 7-7

Dictated: 5/15/58
on 5/13/58 ,, _ Decatur, Texas

by Speciol Agent O

g

Property of FBI - This repon is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
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R. G. SHANNON or his son after they were sentenced in United
States District Court, Oklahoma City.

transcript of testimony in this case and does not know where
‘one could be located. :

1572;' said that he does not have a copy of the‘“;"
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FD-302 (6-8-57) " .. ERAL BUREAU OF INVESTIGAT
INTERVIEW REPORT

now deceased.
advised that she was Chief Operator at Paradise,
Texas, for the SOuthuestern States Telephone Company ftom :
: 1928 to 1937. Creh e S

R said that she testified for the Uhited
States,ﬂovernment d e trial of ORA SHAKNON and KATHR!H
KELLY 3in 1933." said that she was not conversant
with all the activities of Mrs. or any other member
of the family at that time, ﬂsam ghe testified
to the facts as known to her and angwered questions that were
asked of her, .

sald she did not perjure herself at any
time during the trisl, said further that she "would
not lie for my own Dasddy, the FBI, or anyone elge"

aid that she did not violate any
Federal Commutication Commission orders, to her kncwledge, by
her testimony during this trial,

It 18 noted thst

.Fadvised that she is now
60 years of age and is a ‘highly nervous person,"

tnterview with (RN .

5/14/58 o Fb. Worth, Texas

on t

by Special Agent —

-l

%1ctated ‘5/1758

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
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Following investigation conducted by SA—

—at Ft. WOrth, Texas.

N i D .- el Tt
= - ot

and KATHRYN THORNE KELLY,. on May 6, 8, 19 and 13, 1956 were: .7
negative and it ‘was determined from his office on May 14, 1958
that SAYERS 1is out of the city and not expected to return until

May 16 195 ot

advised that SAYERS is now de- .
was not a member of the law’
firm of SCOTT, MC LEAN, SAYERS .a S. MOSS, which firm
represented SHANNON and KELLY, said further, with
regard to this firm, that WALTER B, SCOTT, WILLIAM P, MC LEAN
and SAM SAYERS are now deceased, He said this firm no longer
exists, . .- ) - ‘

SAYERS was
ceased, He said that

said that —'15 pre

attornei in Houston, Texas, and is located at

. said that was 8
Junior partner in the firm of SCOIT, MC LEAN, SAYERS and JOE
S, MOSS during the trial of SHANNON and KELLY. (N said
he believes that and participated in
the trial of SHANNON and KELLY, said that his brother

is now iracticini law in Houston, Texas, and is located in the

On May 1u 1958 JOEN B, WATSON, Federal Records ‘
Center, advised that a Federal Records Center Container (box),
containing all the court records pertaining to the SHANNON-KELEY
trial which were sent to the Records Center for storage pur-
poses, was forwarded to Clerk, United Stats
S District Court, Oklahoma City, ahoma, on March 24, 1958,.
" WATSON said this was done on the request of "~ WATSON
*.. sald that he does not know what this container actually contained
in the way of material or records.

" Oklahoma City, which were records in this matter and which were
sent to the Records Center, Ft., Worth, for storage purposes,
were forwarded to PAUL CRESS, United States Attorney's Office,

> Al BIC

L Efrorts to locste — Attorney,
.SAM SAYERS, person reported to have represented ORA L HANNON

sintli 8 iracficing'.

WATSON said that the Uhited Statea Attorney's reconds,T
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DL - 7-7

Oklahoma City, on March 21, 1958. He said that additional =
printed transcripts of testimony were forwarded to CRESS on

April 29, 1958.

" . WATSON seid there is nothing of record cbncefﬁiné
:2; SHANNON-KELLY case at the Records Center at the present
N K '

On May 15, 1958, WATSON advised that a review of
the records in Oklahoma City Criminal Case #11024, titled U.
S. v8, BEN B, LASKA, discloses that correspondence in this
case reflects that a copy of transcript of record in case of
KELLY vs, U. S. in the Circuit Court of Appeals at Denver
was forwarded to United States Attorney J. CHARLES DENNIS
at Seattle, Washington, by WILLIAM LEWIS, United States
Attorney, Oklahoma City, on June 17, 1935. WATSON states :
it is possible this copy of transcript of record could be in

the files of the United States Attorney at Seattl
, Following investigstion conducted b SA_
- 8, 1958 Sunset,

he was not acguainted
with LUTHER ARNOLD or with PLOSSIE MAE ARNOLD,
advised, however, he had known Mr. and Mrs., JOHN
very well., He stated both Mr. and Mrs, JOHN HOGAN are
now deceased and buried at Sunset, Texas, He advised these’
people had a son named who ran a gin at Byers,
Texﬂs. o ’

on May 8, 1956, QI 5ycrc, Texas,
advised* resided at Charlie, TexaB, .

On May 8, 1958, F Charlie, Texas,
advised she and her husband did not recall LUTHER WILLIAM

" ARNOLD or FLOSSIE MAE ARNOLD, She stated her husband was the

*and not actually related to FLOSS '
or to LUTHER WILLIAM ARNOLD. state .-
of Mrs. JOHN HOGAN was who resided a
G 8, Texas, .. S g

Wichita Fa

Oon May 9, 1958)

quchﬁ:a FPalls, Texas, advised she recalled. LUTHER
W

ARNOLD and FLOSSIE MAE ARJQLD, She stated she had not
heard of them for a number of years, but the last time she

had heard of them was about 7 years ago when she believed
they resided in Long Beach, California.

6 A\l B1C
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.HOGAN, would have more information regarding t

._ P .. s e e T U Y SV S NV ORI
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advised
Bowie, Texas, who was

of Mrs. JOHN
he ARNOLDS, as -
she kept in touch with the family more than dic—

%\ on May 9, 1958, m
Bowie, Texas, advised she last saw Mrs, SIE ARNOLD
about 1944 in California. ﬂ advised LUTHER WILLIAM
ARNOLD was deceased at tha e stated FLOSSIE MAE .
died sometime after 1944, etated she was unable

to recall the exact date of ARNOLD's death or the place, but
advised it was near Long Beach, California.

qfurther advised she knew of no one else
who would have more detailed information concerning the death
of ARNOLD, '1, .

' W ‘on May 15, 1958, advised she -
had no knowle ) whereabouts of FLOSSIE MAE's daughter,

GERALDINE ARNOLD,

m stated when she had visited FLOSSIE MAE
near Long Beach, fornia, about 1944, GERALDINE was "living
with some man" at that time and was not with her mother.

advised she new of no one who would knou“
of GERALD ARNOLID's whereabouts, She stated she did not

know if GERAIDINE had married and had heard no er
since she visited FLOSSIE MAE 1in
advised FLOSSIE MAE ARNOLD had

who is8 now about 7O years of age and is in "some veterans
hospital in Los Angeles, California", .

) Wstated, however, she did not kmow 11’?
would reca INE ARNOLD or have knowledge of her presen
whereabouts, C . L . ‘ S

- m Wichita Falls,
Texas, On 195 advised she ot seen GERALDINE

since before 1933 and did not know of her whereabouta...

-T=-
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Following mvestisation conducted by SA-

— at Paris, Texas.

Hwere checked with negative results for information regarding
: LUTHER WILLIAM ARNOLD, including his alias, JESS AKERS, and :
Vl¢ his wife and other relatives,

n May 6, 1958, Chief of Police; ’
Chief Deputy Sheriff; BEN F, MOORING, Unite

States Commis er; Lamar Real Estate Company,
Ny and Insurance Broker, all advised the names
o4 LUTHER WILLIAM ARNOLD, JESS AKERS and other relativee of
é 1 ARNOLI? were unknown to them... .. vle
A On May 6, 1958,q0redit Bureau, ad-
! vised he i8 in possession of no information regarding ARNOLD
e or his relatives, _

ciew -

-RUC-

“on may 6, 1958, the 01*'3 directoxy and telephone book .‘_- ;

LIPSO
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face Menioraa um + UNITED siatis ¢ DVERNMENT

' DIRECTOR, FBI (7-115) DATE:  5/19/58
,,z/ : SAC, DALIAS (7-7)
. . i _._.\: o /J
BJECT: T GEORGE KELLY BARNES, Was.;
CHARIES F. tmscam. VICTIM
Kidnaping

= 00 - Oklahoma City
~ Enclosed 1is report of SA— Dallas,
5/19/58.

REFERENCES

Oklahoma City letter to Bureau, u/a /ge
Oklahoma City airtel to Buresu, 5

c=
LI
=
Washington Field airtel to Bureau, 5/8/58 i
Dallas airtel to Bureau, 5/15/58 -

ADMINISTRATIVE

No lead is being set forth in this matter £or the
Seattle Office to check records of USA's Office, Seattle, in
an effort to locate printed transcript of record as this is
v being left to the ddscretion of the Office of Origin.

IEADS
HOUSTON:

4
AT HOUSTON, TEXAS: )

nterview with— Attomey. -

v B-102
- - REC- —
.@- Bureey <&t ?,%; %%-6)(Encls-3) B T-15-ay)5”

"2 = Los Angeles (Encls=-2) . T —
-2 - Houston {Encls2) ] !

1 - Eallas my MAY 23 1958
rd

O 1Ay 20105 |

"4 “}_ .
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Will report interview with
— It 18 noted this lead to interview o
was previous y set forth 1n Dallas airtel to Bureau, o
.ms ANGEIES.__;‘._.E.' - . R . - _‘., o -

- AT LONG BEACH, CALIFORNIA" ,

o Hill, through vital statistics and credit records,

attempt to verify the death of LUTHER WILLIAM ARNOHD. .

OKLAHOMA CITY: | o
AT OKLAHOMA CITY, OKLAHOMA:

Will contact USA'B Office to determine if 1nforma-
tion desired by USA is in possession of that office or if this
office has knowledge of corresﬁondence with USA, Seattle, on
6/17/35 re Criminal Case #11024, titled U. S. vs. BEN B, LASKA,
in which a copy of transcript or record in case of KELLY vs,

U. S. in the Circuit Court of Appeals at Denver, was forwarded
to USA, Seattle.

Al B
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Report Form

FD253 (5-12:55) ;o
e . ~ '
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Reporting Office Office of Origin . Date - . Investigative Period
ALBUQUERQUE OKLAHOMA CITY 5/20/58 - 5/15,16,19/58

TITLE OF CASE Report made by T By
GEORGE KELLY BARNES, Was.; m_c,-zﬁr — ,
ET AL; ‘ '

' CHARLES F. URSCHEL -~ VICTIM KIDNAPING

Synopais: -

. Former Special Agent (SIS 25 present during
arrest of ORA SHANNON at the SHANNON farm and was present during

" the trial as a witness and a guard at times. States trial was
not circus-like; did not recall cameras in the court room nor
roping off of streets. Has no information indicating other than
that defendants got fair trial and knows of no perjured testi-
nony by Government witnesses. Former Special Agent (retired)

was present when KELLYs arrived in Oklahoma

City by plane and had guard duty in court room and at jail. Re-
calls photographic cameras at trial and photographs o?linside
court room appearing in papers. States trial was not—circus-
like and that defendants received fair trial. Estimates four

—_— to five agents on guard duty in court room most of time and

.,:v.-:_—,t around 15 agents present during transporting of prisoners.
S * attended all sessions of SHANNON triaf),/
y and states was very business-like, with proper decorum and nqt/;

circus-like. States a few pictures were taken in court room 7.1/
Aoy mainly at time of sentepncing. D vas scrapbook of

. Specitl Agent
é
Approved / In Cheroe Do not write in spaoces below

| _ Copies made: &_ Bureau (7-—&1%) 7’7 _ L/ 5—_ QWé REC- 85

3 - Oklahoma City (7-6) (AM)
(1 - USA, Oklahoma City) .
1 - Albuquerque (7-120) 5 MAY 23 1958

ALBIC %&;
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FD-302 (6-8-37) FEDERAL BUREAU OF INVESTIGA" JN
o INTERVIEW REPORT

> T T S T T TN

May 20, 1938

P )

B W I D furcished
the fol g concerning .

his activity during the arrest of ORA SHAKNON and others -
at the smm tm n.nd subseqnant part in the trh.l of

oL - In oonnoction vith the unscm. kidnaping case in
D 1933, ny assignnentl were prinruy as follows: -i
SRR The day.following the actusl kidnaping, I was -~ -+
S8 ordarod to Oklahoma City in company with S8AC FRANK J. m, A
-y now deceased, and remained assigned to instant case in = - .
)’ © ° Oklahoma City until August 11, 1933 when a group of agents

and other officers, namel

as I recall, S8AC GUS JONES, SBAC
-;! r u

ayself, a.nd Deputy Bheriff
= , nccompa.nied by the victim CHARLES ¥, URSCHEL,
Yoy eft Oklahoma City for the vicinity of Paradise, Texas.

Upon arrival at Decatur, Texas, it was decided that the

hour was too late to attempt to make a search at the BOSS
—_— SHANNON farm, near the town of Paradise in Wise County
et s e " Texas, so the party proceeded on to Fort Worth and Da.lias.
On the th lice officers

the Dallas Police De ent, and

of the !ort S
Worth Police Department, proceeded to Wise County and Just -
about daybreak, arrived at the BOSS SHANNON farm where one
HARVEY BAILEY, whose criminal record is well known, was |

& guest and a.aloop on a cot in the back yard., He was -
apprehended and chained up in the back yard and Mrs, =~ °
SHANNON, the mother of KATHRYN KELLY and who is the vidov

of BOSS SHANNON, together with her husband, BOSS SHANNON, ,
and his son by & former marriage, were at the SBANNON :!a.rn P
.and were also apprehended. . However, Mrs. SHANNON was shown

a great deal of consideration and not taken into physical
custody but made a nuisance of herself by running back -

lnie}v'i‘ew 'Vli“'l - i _ : - F“O # Wﬁ_

on ___5{_15,‘58_61 ._&hml.que_newmu_ dicta.tion dte
5/15/58

by Spocial Aven QD

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
agency to which loaned. 3
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were taken to the County Jail in Dalla.s, Texas, by police
. 0 2ficers and under.the supervision of S8AC GUS JONES, o surs o -v s
Interrogation of these individuals was carried on in thog-'-‘ e
Bureau QOffice while ‘the writer, together with
- remained at the.SHANNON farm until hours later., - bad RO =i
a.sn:l.gne;l part- l.n‘ the mterrogation or: taking ¢t -tatementa.

s -;’_

e BT D {nd"no connection with’ tho ‘arrest of GEORGR mm R
¢ or nm KELLY in Memphis and had no connection with -. -~ -

the interrogation and transportation of them to Oklahoma :
City. I did help with taking Mrs, SHANNOR out to the airport .

in Port Worth after a removal hering, Between this time -

and the trial, I was working other aspects of the case, ~

At the trial I was a witness., I sat in the courtroom part .

of the time during the trial and part of the time I was

guarding GEORGE XELLY 1n ‘the’ Iarshal's holdover cell h

the l’ederal Buildm Aok / i Pt

’. LY

. .. = '.
'i"- . __/ - “ o

oo o

SR “He furnished the following angwers in his on
L 'ox'da to 1ono'1ng specitio quests.gng g.kod. S

1. Q: Dur:l.ng the trial or preparation for trial were
the attorneys for the defense interrogated
cei—... concoraning the source of  their fees, or did nuch
.. interrogation begin upon completion of prosecutive -
action against ORA L. SEANNON and n'rm 'mom
\ o m!‘!? -.‘_..A-a j .,, . ‘ .
. /i _A; 4t they were ever.quationed about*!ﬂ:, 1t was after .
N "7 the trial, but I wasn't present. Actually, I
© did not interrogate any of the attorneys.

.. . 8. Q: VWere the attorneys for the defénse threatened
R . with criminal prosecution during the interrogations?

. _4: They nren't Mterroga.ted until atter the tri.al.

I TRt Y T Was any false teuti.-ony used in the prosecution ‘* o
X e L »Of e:lthor ORA L. BMON or nm Tmm nLLY? A

Az xot on the part of the prosacution. ;_:: PR
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As

:~oias the atmospheré of the Court Room veircus '
-¥_11ko" and were dozeans nnd dozenlrof rBI Agentsu

- 'J;i one_time during the trial.
5. Q

X T "\ ve'e .‘--'QQ.-' SN 10‘ "'"f—— - LS ,.AL -.";_-“. «_.'»-..-7..1.41_-'.;;.‘._n..a_.v

& ‘._ ¥ f } . .‘,
the only,demonstration T observed 133 inn GEORGE
" KELLY jumped up and started to do something, > .
what I do not know, He was immediately taken from
. the court room on instructions from the court.
There were not dozens and dozens of agents im"

. Oklahoma City. 1 would say there were no more
than four agents as guards in the court roon at

.

Iero thero ne'sreel camaras ‘and press ﬂhotographers
* operating in the Oourt Room during tho trial of
thele cnles? S ,_"" I :

-

lb, co tar as I can rocolloct, there 'oro no--
cameras wuatsocever in the court room during the
progress of the tricl, and if there was a motion
picture camers in the Federal Building, on the

"“court room floor, I do not recall having seen'it.

I do recall one press photographer with a camera

- st up in the hallway on the court room floor

‘bhut an agent endeavored to’ prevent his photographing
~any of the detendants.. A L

& .
. RS

Ias advance publicity given out by tho'rBI CDivision'

of Investigation) vhich rosulted 1n the streets k
being roped ort? - ; i :

 No, definitely not. ! don't remenber nny 1nutance r.' e
vhere -troets 'oro ropod ott.. S KR

e

[

. v
A t

" Were there 40 ¥BI. nen armed with shot guns and ‘tf?{}

machine ‘guns aurrounding the Courthouse and along
the’ wny Iron the COurthouse to the rederal Building?

No, there 'eron't that many agents there. !very
precaution was taken to prevent any o2 those -

e
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sum— “'people being rescued: but ‘the nubor of o!ncm %
< involved is unknown to the writer. I would -

. estimaté that maybe thaere might have been threc £
ahotsunsortmrgunncarriedbytheagontq .
g the ‘transportation of defendants to ud
IR P trcn the l‘oderal Buil.ding and the ,1:.11.,_,,.,..,,'._: .
: : 8. "'Q: Ia.s lr. B. x. nmamcx auoved to sit at the
e ' . ... .counsel table and assist’ aovement promutou
BRI s Mnlectingajnry? '

A , !oonemanondtossnuttheaowmmt
o prosecutor in selecting the jury. I don'¢.
renuber nmamcx at the commel table. ._,-

L g ;» . L e -"G_,. )
‘ ‘e ﬁ:-.""_betemino how my ts nro h the group tha.t S
i 0 & "arpested ORA L, 8 mﬁ%— (8he says 30 to BO.) .- . .,
S <, .. Determine if any Agent advised OBA BMOH ho ' R
o imeme i - 7 would “¥shoot her s'nta out™, - -

A (a) The agents who were present at the arrest
of ORA L, SHANRON and her late husband have been

" met out in the opening paragraph ot thi.s statenent.
‘l'his wag tour tha.t 1 reca.n. T :

. (.-

Ty EO (b) The tacts concerni.ng thls -tatement m;
. . s . the writer was assigned to guard the outlaw
“  HARVEY BAILEY who was handcuffed and chaimd .
- .~ to & fencepost in the yard back of SHANNON houu.
- Mrs. ORA SHANKON was so0 8olicitious of Nr. .
BAILEY's welfare, that she kept going from the
“house to where he was being detained and worrying
:  about his handcuffs being too tight on his wrists
- thet, after having walked between the writer amd = . -
% the prisonér a& number of times, she was cautioned A
" by this writer that £f Mr, BAILEY succeeded 1ia - .
getting one hand released from the -cuffg, 4t. m :
©. my intention to kill him and if necessary to lhoot “
».. through her 4in order to do 80 if she penuted
7l ... in standing bstween me and the prisomer. At ...
7% thie juncture, she was ordered into the house ™
to be seated, as I recall,by Mr JONES,
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BRI | Q“"Detern{no 1% any ‘of the Agents can refute the =
’ f~-' >~ “allegation that when taken to the Dallas COunty
. Jail ORA L, SEANNON was told unless she made .a -
“full and complete confession her children ‘would
A 7 be sent away and she would never see them again;
"¢ Ys., ... whether she was allowed to see an attorney until SRR
LY g fter  confession made; and whether she was retused
" food and drink until she made & confession and
_ signod her name. -

1 cannot answer this becauso L was at tho SBARNGN '
.« farm vithﬁud some local officers.. . - ..--
"A,vhen they wre en into Dallas, Texas. e '='_ o

, '111 deternine it the Agent can refute the allogation

- that Defense attorneys were told by Agents they
‘would listen in on all conversations and would - - . ...

'“""gf permit contidential oonterences, vith their - -
“clients, T

I had no interviews with any of the defense attorneys.

Will determine if any can refute the sliééitESQ
that KATHRYN THORNE KELLY was allowed to confer
vith her detenso counsel for only ten ninutes.az

I ¢ had no part in the’ arrest, transportttion or.
»-ubseqnent interviews of KATHRYN KELLY.

-

Will determine if ho can refute the allegation that
200 to 300 ¥YBI Agents were in the Court room or
corridors of the Post Office Building in Oklahoma
City during the trial of KATHRYN KELLY,

- A3 From my recollection, there were mno more than 15
, .~- agents in Oklahoma City at that time, and, as-

v ‘mentioned before, my best guess 'ig that there were =

_only about four or five agents in the court’ roon Lol T

at any one time tho trial was 1n progress. el o]

Lol o e o Ths, ._,-,‘.-,...-;-v S L
P B S S ‘_‘_5‘ A S X
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" ¥hether he can refute the allegation that“vh;n o FpE e T
- taken’ to conrt, people tried to strike nmu :

:" “'I lmov of no mstance vhero peoplo tried to ntri.ke
: IATKR!R mx.! vhen taken to court. .

_'15. Q: ‘Iill detornino whether the Agent can retute the
" allegation that enroute to Court, a Texas Ranger
. struck GEORGE KELLY over the head with "pistol or
‘ ._club" _." e e e
A ‘rhere m no Texaa nanger thero to ny knovledge. __
16.' Q: - Can b Agent refute the a.llegation that the
' testinony of ummn 'ILLIA! mom was perjnrod?
D7 A7 1 dan't knov ot any per;jured testiuony anybody
gave among the prosecutive witnesses.

e en e seed

17. Q: Can he refute the allegation that ARNOLD was paid
- - a $15,000 reward after testifying? Does he have
T information concerning the whereabouts of LUTHER V.
_AB!OLD nossm ux ARNOID or GBRALE!E mom?

A: X have no information that ARNOLD was pa:l.d any.™
money. I have no information concerning the -
whereabouts of LUTHER W. ARNOLD, FLOSSIE IAB
mom or GERALERE Amow.

18. Q: Ca.n he refute the anegat:l.ons that ARNOLD during
the trial was kept in good hotels, furnished good

.. clothing and later was assisted in preparing
w7 articles for periodicals concerning his part i.n
B ,the capture of GEORGE and KATHRYH KELLY? ¥

_ E I kno' he had % rooa at the Skirvin Botel but it

fegesime 7L was my assumption that he was paying for it with R

ce - money KATHRYN KELLY gave him.  If he ever wrote . ~~ 7 .
St any articles for magazines 1 never knew it.

.,e;'
‘
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y‘refute the allegation that etforta ‘were L¢
-ade to. prevent her irom reoeiving a tair trial?

‘yfsheﬂgot a tair trial'“aipublic trial with' lota
-cnﬂ. :‘ot people to witness it before a U. B, Distriot
R Judge and. vas represented by counsel. ;: :

>: Can he retute the allegation that 75 agents and .
- 18 members of the Memphis Police Department arrested °
- . xATHRYH And GEORGE KELLY in lemphie, Tennessee?

o A fl was not on “the arreet. oLt o
21, Q:" - Can Ko retdié‘the fact that EATHEYN T. KELLY was
i __;" held ia jail at Memphis, Tennessee thee or four

"days and questioned constantly by the rBI? (cheok L
jail records also). _;. _ _ BEREEE

—— . e A — . —— o —

S a Ty St A e

:A{' 1 was “Hot on the KATHRYN KELLY arrest.

22, Q: Can he refute the allegation she was refused
-0 -~ counsel until she conzeeeed?

‘22, A l was not on the arrent. _1, ‘l-z "!“L;\
R . \ ' \' -
23. Q: Can he retute the allegation that 50 rax men - .
.. accompanied her and her husband to Oklahoma City,
during which the Agents cursed and threatened then?f-"

Ay 1 was not in on the transportation of KATHRYX LY
* . EELLY or her husband from Memphis to Oklahoma City. -~

Q:  Can he refute the allegation that while enroute to
wii .~ Oklahoma City, KATHRYN KELLY was told the Attorney_~
G5~ . General was personally prosecuting the case, and - :

: ff' vould make efforts to see she zot the "ohair‘?

!




‘iCan he totute the anegauon'that EATHRYR 'm.m
- was ‘told Mr, ORA SHARNKGN would receive no c;gsiderationii

_;unsolyed crt.ou? B .Tﬁ,rh_ ﬁ--s.w-a ;

£y e, ﬂ-

x }never talked to EATHRYN EKELLY,

Can he retuta her allegation that guards sat 1n

front of her open cell with machhe guns on their

" laps; or that stronger light bulbs were placed

. in her cell? Can he refute the allegation of

" KATREYK KELLY that she was told if she did not

: - . confecs, steps would be taken to make her

‘ ! "‘k continenent hard, rigorous ;nd ditficult? ‘

A: I hud no connoction vith the guarding of IATHRYR Lo
. KELLY at the Oklahoma City Jail or elsewhere. I - "'
had no connection with the interview of KATHRYNK

KELLY,

an o e S G————— e —

— - . 37, Q:-- Can the Agent furnish any information concerning
e : " press releases given by the FBI (Division of
IR P ... Investigation); the guard assignments and how °
. R . 'many men were used, and can any of them furanish
P | Y information:.concerning where there can be located
; . .7 ".. -& copy of the transcript of teatinony 4n the
-~ IR oo IATH!YK THDRNE KELE! trial?

A: Tho only presl roleaso ) ¢ have any knovledgo ot
. was the one given by SAC JONRES to the Dallas,
Texas papers after the arrest of Mrs. SHANNON,
HARVEY BAILEY, her husband BOSS SHANNON and her "
R tep-son, 'hose name I do not recall., LA e AR
‘e : YIS 4 R

‘”tt this’ qnostion refers to the trial, I.do..

S 2" recall that there were guards,’ agents A i
w00 the County Jail at Oklahoma City, k51<:*--
SRR and various other agents I do no :
wis 7oy reecall.. 1 never had guard duty at the Jail. !

would estimate that about four agents were used
along with the regular jail personnel,

-1l0 =
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»-.-1.-bave no.information .concerning whore & copy of
‘;the transcript of the testimony in the IATBRYI'-~‘

“,COncerning 1hether khe rule was inVOked during the
. trial, I do’'not recall, : However, I w¥as & witness . :.-' -
" and was’ ‘4n and out of the court rooa during the = .. . ;-
course of the trial, 8Soms of the witnesses,’ AR
however, had been excused from the rule,

3
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FD-302 (6-8-57) : FEDERAL BUREAU OF lNVEST!GA' N
: h INTERVIEW REPORT

$/19/58

advised that
he is a retired Special Agent of the Federal Bureau of Investi- .
ri s gatfion. | He' Btated he was aséigned to the Oklzhoma City O£f1co__ '
T of the Bureau of Investigation duri.ng 1933 during the timo-" .
i, of. the UESCHRL kianaping case. _He stated that he was present
"3 when KATHRYN KELLY ' -and GEORGE xxm.y arrived at the.airport at:
s O).lahoma city follawing their errest in Memphis,- 'renneasee.-__..,
" He also informed that dn:Lng the trial of the individuals, he -
was a guard both :Ln the court room and at the jail during dif-
ferent tinea. . .

In rosponao to specific queetions, he :I.nfotmed that
he 4id not talk with any of the attormeys, and thet he does
‘not believe any of the attorneys were interrogated prior to:
the trial. He atateo that, as he recalled, -suspicion that the
attorneys -ay have taken some of the ransom noney came’ duri.ng
the proqrcu of tha trial. ; :
e L T T Re Lnfomed t'bat he knows of no false testi.nony on
the part of Government witnesses that was used during either
the ORA L. SHANEON or KATHRYN KELLY trials. He stated that the
atmosphere of the court room was not circus-like. Ee estimated
that there were four to six FBI Agent guards inside and ocutside .. .
the court room durj.ng the progresa of the trials, plus agent T
witnesses. . - | PR ! ;‘ i |

i = I Lt J /

N,

R TR ” He recalled that there were press photographe:s around

- ' o and that scme pictures were taken in the court room. He verified

. ’ this by exhibiting a scrapbook of newspaper clippings that his

wife, kept during that period. These.
reflacted photographs of the sentancing and a photogrzph of

KATERYN KELLY testifying and a photograph of GERALENE ARNOLD . .

‘ .. testifying. These photographs are from the Daily Oklahoman and g

4 :ll4:l. are’variously shown as between October 1 and 17, 1933. He stated f;i_:
" - that he recanod newsreel. cameras being 5cme place around the i _",f”

T

~y oo
- .yt AN
APPSO P

F.# a0 7-120

laterview with

5/19/58 . _ Albuquerque, New Mexico Dictated: 5/19/58

by Special Agent TN A“ blC

Property of FBI - This report is loaned 1o you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
agency to which loaned.
-12~
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trial but Qoes not recall specifically whether or not they were

1...

o ~Be_knows of no advance publicity given out by_ the

T FBI which'resulted in the streets being roped off but does.

recall that the people had to be pushed aside ‘and does not %t

“ 7 xnow for ‘Bure. vhether or ‘not ropes were used. ' He stated there "
'was a large crowd and the sight-seers had to be kept back when o
 the prisoners were transported. A _ .

C L A g » He atated that ‘there were not 40 rn: men umd vith L
shotguns and machine guns surrounding the court house and along K

the way from the court house to the Federal building. As he = =
recalls, the only time machine guns and shotguns were v'isible'
was at the airport when KATHRYN and GEORGE KELLY arrived. He
believes there were shotguns and machine guns in the accompanying
cars when the prisoners were. taken from the court houae to the

: _1341, oo

oW e

- .,.._‘a. —arn ...._.........- S ey

BEe has no knowledge that E. BE. KIRKPATRICK was allowed
to Bit at the counsel table and does not beliove that he ever -

X dido
~is i S,
g S _ He recalls that Attorney MATHERS came to the jail g
several times while he was on guard duty to see KATHRYN KBLLY *
- and GEORGE KELLY, and he knows of no instance where defense
e counsel was limited in their visits. :

estimates that there were only about
15 S8pecial Agents in all who were at the trial either in or
out of tho court room.

o Cnal _” He states that he aia not, at any tine,‘ see anyone a

'try to stri‘ke KATHRYN nx.mr when tlken to or £r:om the conrt

e Ty — states ‘that he does not Xdow of any Texas

) o Ranger, who was present during the trial, but believes that one
referred to was probably SA (I vho did hit GEORGE KELLY
over the head with a pistol when he was being taken between

13- Al bIC




DTN

. dtructed to stay ‘away which apparently made GEORGE KELLY mad.. . .
". .. GBORGE KELLY: raised both hands, while bhe was handcuffed, ‘and’ I

AQ 7-120

the court room and the jail. He reletec that RATHRYN KELLY =
was trying to_get ctlose' to GEORGE KELLY, and that she was in< ...

attempted to'strike SAQENED and alp it him over the :iilt
side of the head Wwith his pistol. NS exhibited nm-'

IR e

. paper clippings which showed a bruise on the aide of GEORGB '

KBLLY ' head,and :elated a.rticles thereto.

has no infomtion concoming whether
or not LUTHER WILLIAM ARNOLD gave perjured testimony and no
information whether ARNOLD received $15,000.00 reward after ..
testifying. . Reither does he have any information concerning K
the whereabouts of. ARHOLD or his fanily or where he stayod
duri.ng the trial. _; ‘ . . N J

' . - ." .., .*
- . . . -~

Conceming the. anegation that 50 FBI men accompanied :
KATERYR KELLY and her husband to Oklshoma City, d T
was one of the agents who met this plane and he states there

were very few agents and recalls four or f:.ve but can state
there were not . 50. ... -cccv = oo - o g mmeee oo

_ =;ff"A\_lz GIC

-14-
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FD-302 (5-8-57) : FEDERAL BUREAU OF INVESTIVA N
- INTERVIEW REPORT

5/20/58

informed that she was present
.. Quring the entire triel of ORA SHANNON, A Ehe stated that the o
... trial was held in'a very‘busineas-like‘manner ‘with proper, decoxum- :i
- and. cartainly was not’ circus-like.x She stated there’ .were press"
”photogtaphers who took some pictures ‘at special times in the.
. court’ Toom, . and‘shd was sure it wae on the authority of Jndgo
T_,VEUGHT. She_ statod that ‘she’ clipped the papers concerning this ‘z;
‘trial and has them in a scrapbook which contains articlés and il
photographs and covers a period from approximately October 1,
to October 17, 1933. They are articles from the Daily Oklahoman.

R

—————y., - - -

Yo Fih# e 7e 20 ‘:““,—:"A";‘."‘
on —5/19/58 ot _ Rlbuquerque, New Mexico  Dictated: 5/19/58

by Soccial Agens  ENE

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the

agency 1o which loaned. —15- A“ b-? C/
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TO :DIRBCTGR, FBI

DATRE: _5/20/_58
: SAC, ALBUQUERQUE -
GEORGE KBLLY%ES, Was.; ET AL;

CEARLES P. URSCHEL - VICTIM
KIDNAPING

Enclosed herewith is report of sAa
Albugquerque, dated 5/20/58.
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592 MAY 281358 &/ /

TELETYPE URGENT

R T

2o hs otz orv

FROM SAC ATLANTA 1P - |

GEORGE KELLY BARNES, WAS, ET AL, CHARLES P. URSCHEL, VIKID,
REURAIRTEL 70 BUREAU MAY SIXTH, FIFTYEIGHT, PORMER SA

W. A. RORER, @ 1NTERVIEWED CONCERNING HIS
ACTIVITIES IN ARREST AND TRIAL OF KATHRYN KELLY. RORER
DENIED ALL ALLEGATIONS OF KELLY SET OUT IN REFERENCED
AIRTEL. RORER HAS NO KNOWLEDGE OF ARREST OF SHANNON,
REPORT WILL REACK OKLAHOMA CITY BY MAY TWENTYSIXTH NEXT,

END

1 cot Bureau (AM)‘//,_,_, [1& —

NOoT RECORDED
20 MAY 27 1g58. -

L AlLBIC
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e FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Beporting Office Office of Origin Date .. Investiguiive Period
,-/ HOUSTON OKLAHOMA CITY 5/21/58 5/19,21/58
TITLE OF CASE Beport made by : Typed Byt

GEORGE KELLY BARNES, WasS.; | CHARACTER OF CASE -
ET AL )

CHARLES.F. URSCHEL - VICTIM KIDNAPING

Synopaiss

Attorney G D arna Attorney (EID, ouston, Texas,

"R have no information regarding whereabouts of transcript of
‘ testimony of KATHRYN KELLY. (i) states there may not have
C . been a transcript on her case as it was his opinion her case
T was not appealed. Neither attorney was member of law firm of
McLean, Scott and Sayers in Fort Worth, Texas, in 1933 and
took no part in trial of instant case. Both attorneys, how-
ever, assisted in preparation of briefs in this matter.
and both advise it was their recollection that
the above firm represented ORA SHANNON only and not XKATHRYN
KELLY in this matter. @) states ne believes attorneys'
fees were obtained through an attorney by the name of BURCH L/
from Decatur, Texas, who originally brought instant case to
-_— firm of McLean, Scott, and Sayers.

- RUC -

_ AL BIC
3 DETAILS: AT HOUSTON, TEXAS.

. Special Agent Do
>f— . aot te in below
Approved P In Charge wrdl spaoes

Copies um?: ) . . . e ' ) (/ . N &c- “
/) = Bureau (7-115) (AM) ‘ L //0 , l/ 3
'3 - Oklahoma City (7-6) 4

(1 - USA, Oklahoma City) 11 MAY 26 1958.
"1 - Houston (7-7) «_:f“}: EX.]OZ .

-
&
5¢Juin 2 1908 11 |

Proporiy of FBI - This report Ia loaned to you by the FBL and neither it nor its contents are to be distributed tside tha
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FD-302 (6-6-57) " =EDERAL BUREAU OF INVESTIGATIC -
: INTERVIEW REPORT

Date: 5/21/58

. Houston,
Texas, advised that he recalls when the case involving the
SHANNONg was being tried in 1933 he was working in the law
Ty o flrmrof ‘MclLean;  Scott, and Sayers in Fort Worth, Texas. Be
& ' ". . stated, however, at that time he was not even an attorney i
"'~ and took no part in ‘the trial of this case and 4id not sit ..,
T in on the trial. @edvised that SAM R. SAYERS, the lead-.
. 4ng &efense counsel for the SHANNONs in this case, was
: and that Mr. SAYERS simply took him, "into the ...
firm to help et some experience at that time, ‘ad="
vised he was not p.dmitted to the practi.ce of law until May -
22, 1934.

A aia state, hovever, that either in the .

: '1atter part of 1934 or early part of 1935 he read the entire
record in thl. matter and assisted SAM SAYERS, now deceased,
in preparing an appellate brief “and that it was his impression
i at this time that the brief was for the SMOHB only and not

e A m'rmu nu.r. et s S .. . S

= LS 3 - S .. - -

ASLZ A Tt . - AL Wt TN Sre el ate e TTL | S e AN e e - s

-‘tated the only persons he knew who might
have any information regarding the transcript of KATHRYN

= - K also stated
T e s = that he remembered that a 8 a secre- .
T_f:_’-*é-:‘ 4 " ‘tary or stenographer who assisted him and Mr. SAYERS in

Rl 1 . - preparing instant appellate brief. He further stated that
: . he believes a writ of certiorari in this case was filed with
the U. 8. Bupreme Court, Washington, D. €., inwhich event
transcripts of testimony would have been filed with the Supreme
Court and should be avaﬂable at the U. B. Suprme COurt or
the u.'brary of cOngreu. ST P P e I TR
- .. \{.‘:-r,-_; " ;." e AR SSUP Rt

also stated it was his opinion that '

on __ 9/19/58 Houston, Texas Dictated: 5/21/68

by Special Agent ___ » ‘ All b_[O

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed outside the
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Fort Worth, Texas, may know something about the records, in-
- cluding the.:transcript-in-this case, as wags of the opinion - i ---

. that -bortcwegi_ some of -the records for use. :I.n another
‘Port orth"' perhapa a kidnaping cue. :

Port Worth and . anpaired as to the present ‘whereabouts of .
instant records. according to advised that
the files of the o0ld firm had been turned over to a
a practicing Fort Worth

attorney. further informed that he had been
contacted 'by "both sidee' 1n connection vith this matter. e

e e m e e - — - - -
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FD-302 (6-8-57) '} “EDERAL BUREAU OF INVEST" AT

. ‘_f‘.'___' and that. ‘he, — vas working in the office but was not a
: "‘-_{»member of the £irm. "He ‘'stated he took no active part i.n the

‘stated he

- INTERVIEW REPORT
. Date: 5/21/58

Attorney (EINENNENGEGEGEGNGGNEEED :custon,
Texas, advised that in 1933 he was a young "embryo® attorney

working in the law office of Mclean, Scott, and S8ayers at
Fort Worth, Texas. He advised that EAM SAYERS was_

trial of thia ‘case and was' not even present. :Ln court when" the e,

. case was ‘ried; although he had cbtained some information from ™ "

“Mr, SAYERS, -and had attended a habeae corpus hear— vioo
1ng in rort ‘Worth, Texas, 1n 1933.""‘“_’: - ’--‘ SRR L

\;;‘ .,I-‘.._A.A._;_,,:.___ cel PO IR ] ' L : -
-advised he did assist SAYERS in p:eparing
a tr£a1 brief as well as an appellate brief in this case
and as well as he could recall a man by the name of GLOVER
JOHNSON, - ‘now deceased. also auisted in preparing these' AN
briefc. S B

Caz =

- ?é‘.\‘.—:):ﬁs“"':‘ ’ SEege \'k st Y e
_ st.ated as he reca.lled the ‘manner in which

' the lchean, S8cott, and Sayers firm got into the case was that

an attorney named BURCH from Decatur, Texas, had come to Fort -
Worth and enlisted the aid of that firm to mssist in the de=-
fense in this matter. (D stated although he was not
positive in this matter he was inclined to believe that this
firm, as well as BURCH, was interested in the defense of the
SHANNON family only and not KATHRYN KELLY. He advised, of .
course. that the records vould clarify this. B

R further advilea that in tegatd to f.he £ee
raceived by the Mclean, Scott, and Sayers firm that the matter .
of the fee was handled through Mr. BURCH although there could
have been additional fees paid to the Mcliean firm without

his knowledge. He stated he remembered Mr. SAYERS once told ‘-
him that in his opinion he 4id not believe that R. G. "BOSS"
SHANNON was quilty in this matter and that Mr. SAYERS and s
Hr. SHANNON became quite close during this association. 'He - .- - -
believed that Mr. SAYERS would have con=i:i'
..tinued to represent SHANNON. \ihether ‘he had the fee or not. R

" Interview wiﬂi .

on

by Special Agent g

; Attqrn_ R, £ Bo 7-7-

P

5/21/58 , Houston, Texas Dictateds 5/21/58

Property of FBI - This report is loaned to you by the FBI, and neither it nor its contents are to be distributed auuuie the
agency to which loaned.
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] - (NI =150 stated that QEEEEED. sav savers, T

5;%‘»3 et T had told him that Judge VAUGHT, who tried instant case;’ vas SRS

¢=c4 - .o . 'never convincedthat R. G.: "BOSS" :SHANNON ‘'was guilty and -

. he beneved ‘that "BOSS' SHANNON'S’ ‘Sentence was aubeequently
redueed,‘ although he vas not positive of th.i.s. e »

. : M Av.. . /“L- S -1_4 - .‘-.‘

T stated, as reported a.bove. that he did .

: . not believe the Mclean firm represented KATHRYN KELLY but t:hat

RO .- he was of the opinbn that ORA L. SHANNON had adequate defense -

L couneel in that SAM SAYERS, as well as others on the defenee

: " of this case, were competent lawyers and he was not of the - Lo
opinion that they were serving conflicting intereets in thie -j. -
matter. QD 2dvised that, of course,. ‘he would have -

: no knowledge a8 to the manner of subpoenaing  the witnesses

\ : for the defense but that he believes had there been any diffi- -
- st ailty in subpoenaing defense witnesses that his uncle, Mre o
=R smas. .wonld surely heve mentioned it to him.’ S

_ further stated he believed the defense
attorneys, particularly SAM SAYERS, were questioned regard-
ing the fees in this matter although he cannot positively

Aeusd . state this. He adviged that as well as he could remember - -
NG ) Mr. SAM BAYERS had obtained an automobile from some of the
: I ' " KELLYs which ¢ar was supposed to have been turned over to
S “~a daughter of KATHRYN KELLY'S and that he thinks BAYERS may

have been:questioned about this transaction. He was unable
to say whether this occurred dur:l.ng the tri.al or after proge-= /.
cut.i.on had been completed. -

L. ‘: el e
‘.w-.,\t SO RS “_

ek —was questioned as to the etmosPhere of
... . . the court rocm and if there was a “"circus-like® atmosphere - =
Ciw .. prevalling to-such an-extent that a fair. ‘trial ‘was prevented._:f
="/ He stated he could not comment as to thé actual trial as he =’

v was not present. — stated, “however, that Mr. SAY!RB ot
. £iled for & writ of habeas corpus in U. 8. District Court, -
" Port Worth; -Texas, before a Judge WILSON, and that the de=~: .
fendanta, 1nclud:l.ng ‘the SHANNONS, were brought into the court
"room in shackles and that there were machine 8 in evidence
in the court room. He stated he believed b then

All biC
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B itgre 'm-r.; ..-. 1,7'-.-..-.:~.'-‘- I Sl .~"'=',1-‘r-i-' RYES S AR R ; e T s
' :a United.States Marshal at Fort Worth, could say the same,;—: sl
thing.’ He advised that it was his opinion thatQiiiiiivas at':::
‘thig: time liviug in )rlngton, Pexas, address unknown, He also

MA:.?'state& “that of eourse ‘he 41d not know who the officers were: o

"""j""ourage, ‘he was convinced that Mr. SAYERS would mot have '

" '.“"IZEI:A-"_"_‘were obtained undex duress.

‘who had . the: machine ‘guns- nor. the organigation. they representea.:-‘t-'
He daid state," ‘however, that strictly as a matter of opinion he .=
concluded that -the extra precautions taken at that time might"
have been prompted by .the fact that "MACHINE GUN" KELLY was“+ .
still at large and the authorities were attempting to forestall
'another 'Kansu City Hasucro" ot A e Sty e

a A-

3 ,'1 ‘.—.-~. . -l e s -n,:.

, ? i -»—‘stated that he underetood that Judge vmam
had received ‘several threatening communications, apparently
from the mJ.Yl, as a result of this trial. e e

.“¢l~ TN .. ,._‘-_.-_ .' et ,..=~.,

—stated he could not doment a8 to whether i
the rule was invoked excluding witnesses from the court room
and neither could he state whether or not press cameras,
news reel men, and radio announcers were operating in- the
court while the trial was in progress. He adviged that he .
believed that SAM SAYERS would have told. him about 4t ha.d
there been. such activities in this court. SRR IR

,;-_..'.; ‘ -‘. . ¢_.:-_-- ’ -‘._ s o "...“')

Be stated he could not comment as to whether a rela-
tive of ‘Mr, URSCHEL was allowed to sit at the counsel table
to assist in the selection of the jury and that nmeither ‘could
‘he state from personal observation as to whether the at=-- ...

. torneys were afraid to attac.'k the validity of the written
statements of ORA L. SHANNON., He added, however, that -
"~ knowing hig uncle, -SAM SAYERS, as he did to‘be a man of great

heésitated in the least to attack the-validity of these cone '
fessions or statements if he ‘had my‘reason to beiieve they

P - ,.aA.‘-..,.

e —advised that'it vag his opinion that
JOSEPH B. KBRENAN was the leading counsel for the prosecution,
assisted by HERBERT K. HYDE, although he could not state
this to be a fact. - He added, however, that Mr. HYDE and -
SAM SAYERS became close f:iends. ‘

All biC
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GRS v Guestioned as to whether he had any

information that there were numerous FBI agents in the court i’ :

. "'room at’all'times and ‘advised that he had no such ‘information:
' -,:as he vas~not present at the actual trial of the case. Be

..........

- the- cou:t roonﬁ‘at*rort WOrth. during ‘the habeas corpus hear-:_.:-;-ﬂ

ing, but he -did not know whether they were FBI agents. Regard-"

" ing rBI agents,_ stated’ ‘that the only coptact he had -~

with agents ‘Was aB” .fo‘ilows: ’_-_-r-;if_

R

= 15“.',. l"" *\- .-q,u‘h -:~.=

'-I'Be stated. that sometime during the process of the

Fotaea
9 AF LN

'investigation ‘and trial of this case an older lawyer ' from v,

Oklahoma City had .come to ‘Fort Worth and contacted the law
 £irm'of McLean, ‘Scott,-and Sayers, and it was ‘nis impression“
. that this’ J.avyer ‘and ‘his youhger son, - vith whom he was asso-
ciated, were representing HARVEY. BM'BS ~He stated that when .

the older lawyer arrived he wWas quite ‘drunk and that he, -

¥ ‘took him to a room in the Texas Hotel and called the o

lawyer's son in Oklahoma Ci.ty and told him of his father 8

condition. : - v

A few days later, ‘according to (D agents
contacted him and questioned him regarding the telephone
call he ‘had made to Oklahoma City. - He stated he explained
‘the nature of ‘the call and although the agents did not say
so, he, Q) bvelieved they were checking up on the call
in view of the fact that a local Dallas and
Fort Worth hoodlum and gambler, was around at that time and
the agents may have thought it was who was call-
- ing Fort Worth and that he might be involved in instant case
in aome manner.

v

LT *;.5 ;1'-
as ‘to vhether KATERYN KELLY was hurried to trial without ade-
3 ‘quate’preparation as he did not believe that ‘the McLean" fim -

" had anything to do with her case." He also stated he" could

- not comment as to whether KATHRYB KELLY was advised by the:r
“ court to cooperate with newsmen or photographers. He Btated
that somewhere in his mind he had gained the idea that KATHRYN
KELLY plead guilty to the charges against her in which event
there possibly was not a transcript of the testimony of the

trial,prepared- e
- ROC - . AW BIC

7=

P
":~ -

- awer

— concluded by stating he eould not comme.nt L



RN ‘ } .

STANDARD FOAK NO. 84

Office Memomndum

TO : DIRECTOR, FBI (7-115)

i
rnqé"]:/ SAC, HOUSTON (7-7)

/J.L : %

UNITED

GEORGE KELLY BARNES, Was.; ET AL
CHARLES F. URSCHEL - VICTIM
/5/ KIDNAPING
4 (00: Oklahoma City)

PS

STATES GOVERNMENT

DATE: 5/21/58

Enclosed is one copy of the report of SA D
@ iated 5/21/58 at Houston in captioned case.

REFERENCES

Report of Sa

Dallas,

Houston airtel to Bureau, 5/19/58.

ADMINISTRATIVE

5/18/58.

Appropriate leads were set out in referenced airtel
for the Dallas and Cklahoma City offices and are not being re-

set in- A4s 1ettés\.
AT 3

c:f’\g\

- Bureau (gncl-1) (AM)

= N A

- Houstox,r-“_,"
(4)

. < " l
SRR T

- Oklahoma City (7-6) (Encls-3)




Report Form
FD263 (512550 | .
o .- X
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION: -
Beporting Otfice _ | Otfice of Origia Date . Investigative Pariod
MEMPHIS OKLAHOMA CITY 5-24-58 . 5-21-58
TITLE OF CASE _ Report made by Typed By:

O : : sa— C
CHARLES ¥, URSCHEL -~ VICTIM

KIDNAPPING

T Bynopsisg
T B, :.::<: 54| T3 LSk
-~ ¢~ Dpate n instan nvestigation in 1933, Did not participate in interro-
" “- gation of defendants., Was assigned guard duty and was ‘present in the
¢ court room during two trials in question. Refutes allogations by defen-
dants re lack of decorum in court room and excessive number of investi-

?ﬂfi gating agentsl reiflling there were never more than 5 agents in the

CainE court room, participated in arrests at Shannon Farm near Paradise
Tex,, stating he was accompanied by 3 other agents and 4 police officers
thus refuting allogation of 30 to 50 agents.  States no one threatened
to shoot ORA SHANNON, states he struck GEORGE KELLY BARNES with
+45 revolver after BA attempted to strike mwith handcuffed
arms, This occurred inside entrance to Federal ding in Oklshoma
City while defendants were being escorted from Jiil to court room and
trials.

following incident wherein KATHRYN KELLY slapped as no

infor i indicating perjured testimony during
USDC Clerk, advised that RAMSEYSTICHENOR convicted.
Memphis, Tenn., in 1933, Records of conviction rwarded to General

e Service Administration, East Point, Ga. Administra-
CT tive Clerk, USA's Office, advised she has no records of the files for

RAMSEY or TICHENOR, She stated that files for the year 1933 were des-
troyed 2-50 by burning.

p -r v c-

Approved m’n‘. i Do not write in spaces below
Coples 3 M i - e
,. @- BUREAU (AM) (7-11_5)0 7-15-  \RY< 4|12
g - A CITY (7-6) - USA T T
s 3 oxgnoncnf )_(1 ) ”“‘Y%uj aed: 9
1 - MEMPHIS (7-1)
~ AL bIC
/s : é'.’*.
COPIES DESTRPIY [ Be TT : £ R .
g 4‘-8 .X‘PI‘LH :““ " grge é éd{); 7/ e {/f_;} ) ,". L
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FD-302 (6-6-57) i '  FEDERAL BUREAU OF INVESTID ON
- INTERVIEW REPORT

May 24, 19858

advised that he was emp
Bureau of Investi :
that in 1933 he participated in
the investigation of the kidnapping of CHARLES F, URSCHEL
. and, testified in -the two.trials involving various defendants'’
=7 7 in that case,: He said he did not participate in' the 1nterroga—
"“"tion of ‘any defendant but ' that he was assigned to guard duty ;.
w. . during the trial. of.. GEORGE KELLY BARNES and KATHRYN KELLY and’
. 8BS such was" present in the court room during the entire trial.
*- He sald he did nqt participate in interrogation. of defense.: :
“7 attornéys and has no information indicating that’ such’ attorneys&"‘z
were threatened with criminal prosecution or that any false or =
perjured testimony was used in the trials, He recalled that
.this was the first trial of a kidnapping case in Federal Court-
that the court room was " jammed", but that good order was main-
tained throughout the trials., He said tht at no time were °

there more than five agents in the court room during the trial: .- -
s of GEORGE KELLY BARNES and KATHRYN KELLY. Specifically he -~
.. recalled that SAs GUS: JONES, RALPH H, COLVIN, HAROLD ANDERSON,
y - and himself were generally in the court room on guard duty. during
- _the trial of BARNES and KELLY. @) said that his duties con-
E sisted of guarding EELLY and also assisting in keeping the crowds

‘back when the defendants were taken in and out of tne court room,- -

o~

recalled that there were two newsreel cameras
in operation in connection with the second trial as well as some
—_— .. ... news photographers, - However, he said that the cameras were not
.4 operated during the actual court sessbns recalling that possibly
;; .+ plictures were taken when court opened and before testimony was -
. . introduced. . He also recalled that the question of whether to -
(j ; allow such activity in the court room was raised and it was the -
~opinion of the prosecutor that 1t was within the discretion of -
) the court. :

advised that he had no information concern-
o ~ ing publicity released by the Government but did recall that no
o news releases were given without the expressed zuthority of
3 Director JOHN EDGAR HOOVER. He said that no streets were roped
1 . .. off, however, there were police officers near the entrance of the
L e Federal Building to keep the crowds back when the defendants were::’
S taken 1nto and out of the Federal Bnilding. i : . el

lnterwew wlth - .~ — _ F"' # 7"'1 —
R e i v.:-‘:xvu T """»;.‘f‘;".«. S paeiev et N SN

'5-21-58 ot rranklmgrengegs_e_g__mm DICTATED: 5-21-58

on

by Specil Agent (D —— A\ BIC
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‘lasted approxinately one week he was assigned: to escorting the
.-‘"defendants from the jail to the court room end returs and’ on no ‘
©'7 . ‘pceasion did smyone from the crowds of spectators attempt to*~ PR

.. strike -KATHRYN KELLY. . He recalled that one morning shortly’ before i

ME # 7-1

)pdvised that no. Special Agent was assigned

‘"T-@¢.to guard the court’ house, that there were eix agents assigned  .x.
7 to guarding theejail to prevent any .effort by others to eftect"
:,the release of. the detfendants or to frustrate any possible’:
gescape attempt. “He said the ‘two agents ‘worked an eight-hour
7 shift, one“agent being stationed 1n the Jail end the other 1n
.'the Jailer 8 oftice.-t,n‘._A B IR AP S T

<.~-'.

' advised that at no time did he seé E. E. R
KIRKPATRICK sitting at the council table with the Govermment -~
prosecutors but specifically recalled that KIRKPATRICK set 1n :3"

" the back of the court room among the spectators. ;?~A~4~ s d;;;___

w2t
3

SR —edvised that he participated in the arrest’

' of ORA srmnon, her husband, her son, and HARVEY BATLEY at the

Shannon Farm near Paradise e - gaid that to the best of
his recollection SA ED DOwWD, GUS JONES, and . .

" four police officers, two from the Dallas Police Department and.

two from the Fort Worth Police Department, participated in this.

.arrest,.- He-recalled that they found a machine gun at thé Shammon '~

Farm, He said that at no time did an agent threaten to shoot

ORA SHANNON., Ee recalled that following the arrest of these
individuals he, and two of the local officers remained
at the Shannon Farm, recalling that the daughter of KATHRYN KELLY
as well as Mrs, SHANNON's daughter were present at the farm on )
that occasion.. He said the persons arrested were removed by the
other officers to be taken to Dallas, He said he therefore was
not present at the Dallas County Jail during the interrogation of

the defendants.

advised that to his knowledge no defense
attorney was told that he could not consult his client oxr that
all conversations would be monitored. He said that to the best
of his recollection KATHRYN KELLY consulted with her defense

council on several occasionb at the jazl prior to the trial. f e

R TI
A.c..'_—--nu L.
- : .

ST oy a0  sed that diring the second trisl which

9 AM when the defendants were being escorted from the jail to the
court room that as they entered the Federal Building KATHRYN KELLY's
father, a man named BROOKS, was observed in the crowd. KATHRYN em-
braced her father at considerable length and because of the delay

who was behind the defendants, tried to get her to proceed
and gave her a slight push, He said that this occurred as they

Al BIC . ;-
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ME # 7-1 ..

entered the iederal Building and that she, KATHRYN KELLY,
slapped in the face with her hand, aid that he
pushed KATHRYN away from him and she fell into the arms of a
police officer,name unknown, and in doing this she lost a heel
.+ - off a-shoe, : She then ran to her husband,  GEORGE KELLY BARNES,_ SR
. ... who threatened and . raised his handcuffed arms to :strike
AR thére upon ‘hit BARNES in the head with a .45 caliber
" revolver,: éa vised tht to the best of his recollection,

. . 8A HAHOLD ANDERSON ‘was in the group of ‘officers escorting the-
ﬁ then U, 5. Marghal,” udﬁ

.. defendants’ as were
a Deputy Sherif!.

-y ,,'3“

— LT - sdvised that he hee no information 1nd1cat1ng

St : that the testimony of LUTHER WILLIAM ARNOLD was perjured nor did
: y he recall that ARNOLD was paid a reward at any time in the case,

: He said he could not recall any reward being offered except

- posbibly by the Government; that ARNOLD was put in the Roberts
Hotel by SA GUS JONES, to the best of drecollection, but
that the Government did not pay ARNOLD's hotel bill or furnish
him clothing. He recalled that KATHRYN KELLY had paid ARNOLD

to assist her in obtaining an attorney and. for other purposes, -

said tht to bhis knowledge ARNOLD did not assist in the .

preparation of any article concerning this case, He said that - . _

- to his knowledge no cffort was made to prevent any of the defen-
dants from receiving a fair trial and that all defendants did
receive a fair trial

. advised that he did not participate 1n the
TEivE investigation at Memphis, Tennessee in connection with the arrest.:
s " there of GEORGE and KATIIRYKN but that he did proceed from Oklahoma
.' City to Little Rock, Arkansas where he met the private plane carry- -
LN ing the two defendants to Oklahoma City. He recalled that SA ¥, A,
S RORER and were on the plane. Padvised that he =
Tl rode‘on the plane from Little Rock to Oklahoma City and does not
believe there were more than six officers on the plane. He could = .
not recall the identity of the others. He said that at no time -
during this trip did he hear anyone threaten the defendants or
attempt to extract a confession from them, He recalled nothing
- - - being said about EATHRYN getting ''the chair", pointing out that o
223 ... ... .. at that time a life sentence was the maximum for the crime of.. L
.. Xkidnapping. said he had no information concerning the allo- ﬂ
“‘gation that YN KELLY was told that Mrs. ORA SHANNON would - : .
‘- peceive no consideration unless KATHRYN KELLY admitted a long .V'
+. .. 14st of unsolved crimes. With respect to the allogation that
. . guards sat in front of KATHRYN KELLY's open cell armed with -
machine guns, d advised that no guns were permitted to be
carried by officers inside the jail. He said he had no recollec-
tion of a strong light bulb being placed in her cell and, in fact,

-t Al bIe
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said that no agent was in or near KATHRYN KELLY's cell, that any
such activity would have to be performed by a matron since
Cse e KATHRYN was _ﬂgont‘ined 1n the womens' qua.rters of the ;h.i.l..

,,‘_

'1. Be poin'ted' out that the agents on gua.rd duty at the
N Jail were. principally interested in GEORGE KELLY ‘BARNES a.nd defen-
i dant BAILEY' to prevent any possible escape ettempt. fem

PR advised that he could Tirnish no ‘inform tion =
concerning press releases made by the Government in connection with

.., .

i . this case nor does he have any information as to the location of .
v o - a. copy of the transcript of testimony in the KATHRYN KELLY trial,

P advised that he hns no information concerning
the whereabou s of LUTHER V. ARNOLD or other members of that tamily.

AN Y . - -
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T Clerk, Memphisy,

ME # 7-1

U, 8, District Court. .- ....:
_ : n May, 21,‘*ﬁf
-2 1958 that LANGFORD BAHSEY and J, C.  TICHENOR were ‘convicted in : .
... District’ Court, lemphis, in. 1933 and were assigned criminal’ court s

case Nos, 4583" ‘and 4584, this being in Western Division of. the

L4 Westerm Judicial Diatrict of Tennessee, Criminal court cases.:

““regarding these two persons were forwarded Genmeral Service Adminié-

.“‘tration, Federal Records, 221 St. Joseph Street, East Point,’ Georgia.

She stated if the transcript of testimony from trial of KATHRYN -

KELLY was used in Memphis at trial of RAMSEY and TICHENOR, this: . -

transctipt would be in East Point, Georgia. She states her files ' -
contain no intornation regarding this transcript ot testimony._a

.y ' Administrative Clerk, U. 8. o

Attorney's Office, Memphis, Tennessee, advised tht she has no . - - .
record of the files for RAHSEY or TICHENOR and their files are . °
not stored with U, S, Attorney's records in Atlanta, Georgia. . Check
of record file in her office does not reflect these files ever ' -~ :°
sent to Atlanta for storage, and disposal file in her office
reflects criminal case files for 1933 were destroyed in Februﬁry,
1950, by burning at the city crematory, Memphis,
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Oﬂic‘e Membmndum * UNITED STATES GOVERNMENT

IRECTOR, FBI (7-115) : DATE 5.24-58

C, MEMPHIS (7-1) -

SUBJECT: GEORGE KELLY BARNES, was.; ETAL

CHARLES F, URSCEEL - VICTIM
KIDNAPPING - .
(oc:00)

Enclosed herewith is the report of SA_

Memphis dated May 24, 1958,
REFERENCES

Memphis teletype to Atlanta and OCklahoma City dated 5-21-58
Oklahoma City teletype to Dallas, Chicago, Memphis, and'Portland

dated 5-20-58, | Pl
San Antonio airtel to Bureau dated 5-16-58. T;= "
ADMINISTRATIVE _ T

v

Files at Memphis reflect no information reluting to
transcript of any testimony 1anATBRYN THORKE KELLY trial.

- EX-102 ,(qf’"L— FA

- BUREAU (Encs., 2
2 - OKLAHOMA CITY (7-6) (Encs. 3)
1 - MEMPHIS -

-
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Heporting Office | Offics of Origin Date Iavestigative Period
LOS ANGELES| OKLAHOMA CITY | 5/21/58 5/12,16,19-21/58
TITLE OF CASE ) Report made by ' ,aiii
- GEORGE KELL}{_(%ARNES,' was.;

‘ET AL it CHARACTER OF CASE
CHARLES F. URSCHEL - VICTIM

KIDNAPING

Reported death of witness LUTHER WILLIAM ARNOLD, wa., Jess
Akers, near Long Beach, California, about 1944 unconfirmed by
city and county death records or other inquiry. Attempts
to locate relatives of ARNOLD unproductive to date. ARNOLD
as JESS AKERS arrested Long Beach Police Department 8/20/30,
S fictitious checks, sentenced to 180 days in jail, 170 days

3 suspended; arrested Riverside County Sheriff'!'s Office,

o E 9/27/30, fictitious checks,case dismissed. ARNOLD also

= sought by Riverside County Sherifft!s Office on grand theft
warrant, November, 1930. Results of interview with former
Special Agent VAL C. ZIMMER

set out,
—
- _p-
D- DETAILS
-':3 3
—A | At Long Beach, California | A W

7 ,
. ]
s : Investigation at Long Beach was conducted by SA /] |

"W;hdg‘;:z Do not write {n spaces below
LN

B IR 4 | A
( 3= Bureau (7-115) 7- l//f.- < J/Q 2 pEC- 8
3= Oklahoma City (7-6) — -

(1-USA,Western District of - are
- " Oklahoma ) 24 MAY 26 1953 —
2- 1os Angeles (7-19) .

— D
pOPIES D:ES : A lL’ R 69 L ier|s
4 T7 Togs AR A
S

52 JuN'3 195@\/ v | AW\ BIC
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RN . The-records -of the-Long Beach CTity Bureau "of "' 1" %<
15V1ta1 Statistics -2655 . Pine ‘Avenue, -checked on May 16;’ 1958,u.

- failed to disclose any death .
~ . certificate in'the name _of LUTHER WILLIAM ARNOLD or JESS
* AKERS, who. was reported to have ‘died near Long Beach, FAE T
. California; about, A9hh,5 L ~_,,\W,J"A BN »;udfi~f*j-¢

Y

> ) The 1dentif1cation records of the Long Beach
S Police Department disclosed an index card, Long Beach Police
- Department No. 20040, on LUTHER WILLIAM ARNOLD disclosing

' that as JESS AKERS he had been arrested by this department .
on August 20, 1930, on a charge.of issuing fictitious checks. -
He was sentenced to 180 days in the county Jail, but. 170 .
days of the sentence was suspended ' ‘

» 3 o éeptember 57, 1930, ARNOLD was arrested for
the Riverside County, California, Sheriff'!s Office on a
fictitious check charge, disposition not shown. The card .
also disclosed that on September 18,- 1933, ARNOLD had been
arrested by thé Oklahoma City, Oklahoma, Police Department,
their No. 14839, on a charge of vagrancy and investigation,
disposition not shown. The file has been destroyed and
no addresses or other data which might indicate ARNOLD's
present whereabouts appeared on the indeg card. The card
did disclose the following description: male, white, born
in Texas, no age indicated, grey eyes, medium complexion,
dark chestnut hair, 5' 8", 145 pounds, blotch scar on top
of head, occupation ealesman.

A : The records of the Riverside County Sheriff's
= Office, set out herein below, revealed that FLOSSIE AKERS,
: wife of JESS AKERS, as of November 20, 1930, resided at
927 West 3rd Street, Long Beach, California; that he was also

TR in 1931 reported to be driving an automob al owner .
cazid ~of which wasm L
22 .. G lors ach, omia. ‘-.‘,;‘;-,'. N --j;n_:,: - --;;,;

and that he formmer owner, a Mr. BUSH, who had- owned -
e property in 1930, was now deceased. tated that
the apartment was in a highly transient area and that there

A\ bBIC
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" were not any
. e vicinity, ‘to hér’ knowledge, who were here in 1930. Further-

" near Los Angeles. -

o 3 ciee@T 3 ;',..'("."v..'c; ~t uA .5»1".5— -m-.p - _r,\.“-,-,,-_:j RN _.v;.-‘.:.«_'-. PR 'r- RO AN Y
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oersons;residing in the apartment or immediate

more,''she claimed that she’'was ‘not acquainted with anyone e
by the ‘name of ARNOLD or AKERS as former tenants._g;g.: “;;;i;

e

SR The address of is an unoccupied ‘
residence whichi according to the city directory, was occupied

by one in 1940, -did not appear in ivailable

city directories, nor was
identified in the 1930 or current city directories.:;ij

- The known names of ARNOLD and relativee FLOSSIE
ARNOLD and .daughter GERALDINE ARNOLD, did not appear in the

Long Beach city directory for 1930, nor in current directories.

No record identifiable with LUTHER WILLIAM ARNOLD

" JESS KKERS, FLOSSIE MAE ARNOLD or GERALDINE ARNOLD was

located in the files of the Long Beach Credit Bureau on
May 19, 1958. .
Records of the Registratr of the Veterans Administration
cilities in the Lo Beach area, checked by
on May 19, 1958, failed to
disclose the name of

of FLOSSIE .
MAE ARNOLD, who was thought to be

some veterans! hospital

T At RiversideLfcalifornia

Investiiation at Riverside was conducted by SA

‘..~ On May 12, 1958, the records of the Biverside S e
County Sheriff!s Office disclosed.a microfilm arrest report, R

.-revealing that JESS AKERS, arrest No. 9831, had been arrested §_ﬁ§f
"on September 27, 1930, at Long Beach, California, on a- S

f; fictitious check warrant, returnable to the Justice Court ,‘-- .
... at Elsinore, California, - On September 30, 1930, he was-qa”g S
- released when the case was dismissed, R i

The above record also revealed that on November 20,
1930, a grand theft warrant had been issued against JESS AKERS,

Al bic
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On January '8;%1931, *the Long Beach Police- Department advised 1ﬁ2§»

-...~ the Riverside County . Sheriffts Office ‘that the property of =1 ot

" the ‘victim had been located in & pawn shop in Long Beach.: '“fg';
- On January 20,,1931 the Long Beach Police Department further =i
advised that:AKERS was orted. to be at his mother-in-law's Rt
s residence, oneﬂ o

at- Yermo, California.,ﬁme__i

‘iﬁ <Subseqnent 1nvestigation by the San Bernardino
COunty Sheriffts Office at Yermo had disclosed that AKERS :
had departed from Yermo driving a 1930 Studebaker regilstered

to L. W, ARNOLD, bearing California license 2Z707i. The

legal owne *this car was and
_ Long Beach,

California.>

Descriptive data appearing 1n the arrest records

’1of the Riverside County Sheriffts Office revealed the wife .

of JESS AKERS, FLOSSIE AKERS, resided as of November, .- R
1930, at 927 West 3rd Street, Long Beach. It gave his birth

~as March 6, 1890,. at.Perris,-Texas: (probably Paris, Texas).

His occupation was listed as insurance salesman for the
Federal Insurance Corporation, Los Angeles, California.

am e e ms mmemiiimae R ———

"~~At Santa Ana, California

Investigation at Santa Ana was conducted bnyA

~ o On May 20, 1958, no death record 1dent1f1ab1e with
LUTHER WILLIAM ARNOLD, wa., Jess Akers, was located in the )
records of Orange County, which county emcompasses some ‘
of the area near Long Beach, Califomia.

At San Bernardino, California -

L L Investiiation at San Bernardino~was conducted by*;;.J;?#
. :._SA . ..‘\.._..:"‘;:_ . _,-“_.4-_'. ": SR R .

e . S S - - k‘.' ,.-.
- \ -

On May 20, 1958, no record 1dent1fiab1e with JESS

."g;if"AKERS :or LUTHER WILLIAM ARNOLD was located in the identificationﬁ
7. files of the San Bernardino County, Sheriff's Office or San: -
- Bernardino Police Department. = -
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» At Los AngelesL Californiap_:ph

Tl (¥ No record 1dent1fiable with LUTHER WILLIAM ARNOLD, FoEh
:"wa., Jess ‘Akers, or FLOSSIE MAE ARNOLD was located‘in the - R
" death-records of los Angeles County, which covers: Long ~ DU

I : Beach, California, or death records of the City of Los

ST Angeles, which covers a part of the Lo Beach_Harbor area,
checked on May 19, 1958, by SA*

. record, past or present, identifiable with

was located in the following VA Facilities in

the los eles area, checked on May 20, 1958, by
tef, Los Angeles

25, at the request of SA

VA Wadsworth General Hospital T

' VA Brentwood Neuro Psychiatric Hospital
VA Domiciliary -

VA Regional Office

_ e «ewew...On May.20, 1958, VA Index -
L 1380 Sepulveda Boulevard, checked the name of T
T through these indices at-the reiuest of SA L

<::iu e without disclosing a record of .

\

o é
' x

’ h ’ : The current Los Angeles telephone directories
i listed a Federal Insurance Corporation at 601 South Catalina.

: On May 20, 13% oI
LTk Padviaed SA that this firm did not open an
SR ‘ office in Los Angeles until 1948 and that the only records
- 3 prior to that time pertained to individual agents representing
the. company and that she could not identify anyone by the ‘
N name of ARNOLD or AKERS among those agents.ae, SR

.‘I

...,:'

; The telephone directory also listed a FederaliLife
? Insurance Company, 3479 West 6th Street R

" On May 20

and
mvised that they were unable to identify any fomer
employee by the name of LUTHER WILLIAM ARNOLD or JESS AKERS.
They stated that in 1930 the company was represented by a

A\l bic
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. oo A S fer i el
. general sgent, _Gulver SNV
e City: Callfomia. -_:_"_'__ it ey

. —on May 20, ~~1958, advised SA-
that he.could not -identify Mr, ARN(l)ﬁ ii Hil ﬁgs by name .l

or description.:. He suggested a who

formerly operated as an agent about 1930.

: , on May 20, 1958, - .
advised SA at he could not identify Mr. ARNOLD or L

Mr. AKERS by name or description..

: The telephone directory listed a Federal Insurance
Service at 223 South Gale, Beverly Hills, California. oo

on May 21, 1958, advised
SA P that he began ogeration in lLos Angeles in 1928, : °
" in the Merritt Building, 8th and Broadway, Los Anpéles, but
under the name of the Federal Motors Club. He said he
recalled having a salesman by the name of ARNOLD about 1930
who was in the Long Beach area, but he was only with him for.

—_— a short time and he did not have any records or personal
- ~ knowledge which might disclose the full identity of ARNOLD
e or the latter's whereabouts, nor could he suggest anyone <
= . who might have such information. He described the employee
= " ARNOID as being male, white, about 40 years of age, 150-160
i pounds, dark hair, 5' 8", and having a pleasant personality. -

The records of the Los Angeles Retail Merchants
Credit Association, checked at the request of SE

. on May 20, 1958, failed to disclose a reco entifiable
R with LUTHE ARNOLD, JESS AKERS, FLOSSIE MAE ARNOLD,
% nee HEIMS, or GERALDINE ARNOLD .

o ‘““ The 1dent1fication records of the Los Angeles
‘ﬂPolice Department and Los Angeles County Sheriff's Office, SO
.checked at the request of SE on May 21, 1958, . -

~"“failed to disclose a record identifiable with LUTHER WILLIAM S

ARNOLD, alias JESS W MAE ARNOLD nee HEIMS, i
GERALDINE ARNOLD or

The records of the Los Angeles County Registrar of
Voters, which include current registrations and cancellations

A\ Bio




